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Prvi teden v februarju smo v nacionalnih medijih in na so-
cialnih omrežjih spremljali proteste v nekaterih regijah, kjer je 
vlada zaradi poslabšanja epidemiološke slike ponovno zaprla 
prej delno odprte šole, hkrati pa je zaostrila pogoje za sprejem 
otrok v varstvo v vrtcih. Dodatno nezadovoljstvo so sprožili za-
pleti pri testiranju šolnikov na Gorenjskem, kjer so se hitri testi 
izkazali kot zelo nezanesljivi.

V Savinjski statistični regiji, kamor spada tudi območje Zgor-
nje Savinjske doline, je trenutna situacija glede okužb takšna, 
da vlada dopušča učencem prvih treh razredov osnovne šole 
obiskovanje pouka »v živo«, kar je pravo olajšanje tako za star-
še kot za učitelje in seveda za otroke. A predsednik vlade opo-
zarja, da je lahko v primeru poslabšanja razmer že v parih dneh 
stanje drugačno.

Devetošolci se pripravljajo na obisk informativnih dni, ki bo-
do letos potekali v virtualni obliki, torej na daljavo. To seveda ni 
enako kot dobiti realen občutek ob obisku institucije, kateri za-
upaš, da ti bo v naslednjih treh ali štirih letih dala dovolj zna-
nja za nadaljnjo karierno pot. Ampak takšne so pač okoliščine, 
v katerih je treba v teh časih sprejemati odločitve.

Pred mikrofon smo tokrat povabili upokojenega zdravnika, ki 
se je krajše obdobje ukvarjal tudi s politiko, Antona Žunterja. V 
pogovoru z našo dopisnico je obudil spomin na svoje dolgole-
tno delo v ambulanti v Lučah, kjer je opravil tako prvi kot zadnji 
dan svoje službe, beseda je seveda nanesla tudi na njegovo ve-
liko ljubezen – planine, spomini na njegovo politično udejstvo-
vanje pa so hkrati tudi spomini na osamosvajanje Slovenije in 
začetke delovanja samostojne države.

Kar doktor Žunter izpostavlja kot problem naše demokraci-
je, je negativna selekcija kadrov v politiki. Strinjam se z njego-
vo oceno, da to neposredno vpliva na kakovost odločitev, ki jih 
sprejemajo najvišji politični organi, ki nam nenazadnje postav-
ljajo okvirje našega življenja in dela. 

Zdi se, da smo na tem področju zašli v slepo ulico, saj se 
vedno manj strokovno dobro podkovanih posameznikov odlo-
ča za vstop v politiko. Takoj namreč, ko bi to naredili, bi dobili 
»etiketo«, da so nepošteni, koristoljubni, koruptivni, nesramno 
preveč plačani ipd. Ali je torej v politiki, kjer so za diskreditaci-
jo drugače mislečih očitno dovoljena vsa sredstva, nemogoče 
ohraniti čist obraz? Če je odgovor pritrdilen, potem lahko priča-
kujemo, da bo vsaka nova generacija politikov samo še slabša. 
Upam pa, da temu ne bo tako. Sem utopist?

TG
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Tema tedna, Anketa

Naša anketa
Bodo virtualni informativni dnevi dovolj, kaj boste 
pogrešali?

Ema Fužir, Ljubno ob Savinji
Zdi se mi, da sem dobro informirana o nada- 

ljem šolanju. Meni je bolje, da bi informativni 
dnevi potekali v živo, saj je bolj razburljivo kot 
preko spleta. Če bodo informativni dnevi poteka-
li virtualno, se jih bom seveda udeležila, da še iz-
vem dodatne informacije o šolanju. 

Menim, da lahko vseeno dobiš dober vtis o šoli, 
če je le-ta dobro predstavljena. Pri virtualnem informativnem dnevu se 
mi zdi, da bom najbolj pogrešala sam ogled šole.

Vid Kos Čeplak, Nazarje
Sem devetošolec in za nadaljevanje šolanja 

nas na nazarski šoli zelo dobro informirajo in nas 
usmerjajo. Razrednik in svetovalna delavka sta 
nam in našim staršem podrobno razložila potek 
vpisa v srednjo šolo. Lahko jo kontaktiramo po 
mailu, telefonu ali se dogovorimo za zoom sreča-
nje. Srednje šole bodo pripravile zanimive in kva-
litetne virtualne informativne dneve. Manjkal bo le prvi vtis, ko stopiš 
v neko stavbo, kjer boš morda nadaljeval svojo pot učenja. Udeležil se 
bom treh predstavitev.

Uroš Gaber, Šmihel nad Mozirjem
Informativnega dneva se nameravam udeležiti, 

ampak imam občutek, da je v živo še vedno naj-
bolje, saj lahko vidiš celotno šolo, ti bolj razloži-
jo in marsikaj lahko tudi poskusimo. Seveda bom 
pri virtualnem delu pogrešal predstavitev delav-
nic za prakso. 

Nastja Zupanc, Šentjanž
Menim, da sem zelo dobro informirana glede 

možnosti za nadaljevanje šolanja. Seveda pa bi 
raje imela informativni dan na šoli kot pa virtu-
alno, ampak se jih bom vseeno udeležila. Ob tovr-
stnem podajanju informacij na daljavo bom naj-
bolj pogrešala medsebojni stik s profesorji sre-
dnjih šol. 

Nal Poznič, Mozirje
Informacij za vpis imamo dovolj, kljub temu da 

smo jih prejeli virtualno. A kljub temu pogrešam 
predstavitev v živo. To je čisto drugače. Lažje si 
predstavljaš, ko vidiš okolico, pristop učiteljev je 
drugačen. A trenutno stanje ne dovoljuje druže-
nja in moramo spreti situacijo, kakršna je. 

Tim in Tom Finkšt, 
Trnovec

Meniva, da glede na-
daljnjega šolanja ni bilo 
prav veliko danih informa-
cij in da je zaradi tega od-
ločitev toliko težja. Virtual-
nega informativnega dne-
va se bova udeležila, čeprav bi si želela šolo obiskati v živo. Misliva, da 
pravega vtisa ne moreva dobiti preko računalnika, temveč le v sami šoli 
in ob šolskem kadru. Ob taki predstavitvi bova najbolj pogrešala osebni 
stik z bodočimi profesorji, ogled šolskih prostorov, učilnic in predstavi-
tve, kakšna je sploh organizacija dela na šoli. Za res dober vtis o šoli vir-
tualni informativni dan po najinem mnenju ni dovolj, saj ne želiva spre-
jeti slabe odločitve za bodoči poklic.

Pripravila Marija Šukalo, foto: arhiv anketirancev

INFORMATIVNI DNEVI LE PREKO RAČUNALNIŠKIH ZASLONOV

Korona mladim vzela še en pomemben življenjski 
dogodek

Učenci in dijaki zaključnih razredov se v teh 
dneh intenzivno ukvarjajo z odločitvijo, kje na-
daljevati svoje izobraževanje. Vsako leto so jim 
pri tem v pomoč informativni dnevi, ki se bodo 
tudi letos odvijali sredi februarja. A letošnja in-
formativna dneva v petek in soboto, 12. in 13. fe-
bruarja, bosta zaradi epidemije covida-19 pote-
kala v povsem drugačni obliki. Srednje šole in 
fakultete so primorane predstavitve svojih pro-
gramov prenesti v spletno okolje.

DEVETOŠOLCI ŽE RAZISKUJEJO PREKO 
SPLETA

Konec januarja je ministrstvo za izobraževa-
nje, znanost in šport na svoji spletni strani ob-
javilo razpis za vpis v srednješolske programe 
in dijaške domove za šolsko leto 2021/22. Razi- 
skovanje učencev, katera nadaljnja pot šolanja 

je zanje najbolj ustrezna in zanimiva, pa se se-
veda odvija že dlje časa, tako s pomočjo šolske 
svetovalne službe kot svetovnega spleta. 

OSTAJAJO BREZ IZKUŠNJE BODOČEGA 
ŠOLSKEGA UTRIPA 

Za še neodločene dijake, in teh je vedno ve-
liko, so zelo pomembni tudi informativni dnevi. 
S tem, ko bodo potekali na daljavo, bodo udele-
žencem sicer res na voljo prav vse za izobraže-
vanje relevantne informacije, a jim je odvzeta iz-
kušnja občutenja šolskega utripa, ki se od usta-
nove do ustanove razlikuje. Odvzet jim je pogled 
na možne bodoče sošolce, na starejše genera-
cije, ki so se odločile za šolanje v dotični ustano-
vi in na kulturno bogastvo šole, ki ga ta navadno 
prikaže skozi spremljajoči program ob informa-
tivnem dnevu. Tudi bodoči študentje ne bodo 

začutili utripa študentskega življenja. 
Našli so se tudi ravnatelji, ki so na ministrstvo 

za izobraževanje naslovili prošnjo za prestavitev 
informativnih dni na čas, ko bodo razmere nor-
malizirane. Ker pa kaže, da do tega v bližnji pri-
hodnosti še ne bo prišlo, niso bili uslišani.
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PREDSTAVITVE PROGRAMOV 
ŽE POTEKAJO

Večina šol in fakultet ne čaka na datum, ko 
bo uradni informativni dan, ampak so že pris-
topile k organizaciji spoznavnih dni ali t. i. dni 
odprtih vrat, na primer preko zooma ali pre-
ko virtualnih delavnic in podobno. Na Gimna-
ziji Celje - Center so devetošolcem pripravili 
več nagradnih kvizov in natečajev, preko ka-
terih spoznavajo njihovo šolo ter izobraževal-
ne programe, in odziv je bil zelo dober. Na Šo-
li za hortikulturo in vizualne umetnosti Celje so 
bodočim dijakom pripravili video predstavitve 
programov, ki si jih lahko zainteresirani deve-
tošolci ogledajo že vnaprej. Šolski center Slo-
venj Gradec je med drugim pripravil virtualni 
sprehod skozi njihove nove prostore lesarske 

Petra Klepec, šolska svetovalna delavka na OŠ Mozirje:
»Na Osnovni šoli Mozirje se zavedamo, da je odločitev za 

poklic oziroma za začetek karierne poti ena najpomembnejših 
odločitev v življenju. Pri tej odločitvi učencem skozi celotno šo-
lanje z različnimi dejavnostmi informacije podajajo učitelji, ob 
koncu šolanja pa poteka še poglobljeno svetovanje in usmer-
janje s strani šolske svetovalne službe. V tem letu karierno sve-
tovanje učencem nudi svetovalna delavka Silva Dešman, v pri-
meru raznih psiholoških ali osebnostnih stisk oziroma pri ka-
riernem usmerjanju otrok s posebnimi potrebami pa to pomoč 
nudim jaz.

Po dosedanjih razgovorih opažamo, da večina učencev že 
ve, na katero srednjo šolo se bodo vpisali. Še enkrat pa ape-
liramo na tiste, ki te odločitve še niso sprejeli, da obiščejo in-
formativne dneve in se aktivno lotijo iskanja dodatnih infor-

macij. Zagotovo je namreč letos kljub vsem informacijam na spletu s strani učencev in tudi staršev 
potrebne nekoliko več samoiniciativnosti in aktivnega iskanja informacij. Opažamo pa, da je tudi to-
vrstno podajanje informacij dobro sprejeto, tako da večjih stisk pri odločanju za vpis v srednje šo-
le ne opažamo.«

Silva Dešman, 
šolska svetovalna delavka na OŠ Mozirje:

»Posebno pozornost namenjamo karierne-
mu svetovanju učencem, ki obiskujejo 8. in 9. 
razred osnovne šole. V ta namen izvedemo raz-
lične tehniške dneve, na katerih učenci spozna-
jo šolski sistem, različne poklice, pogoje za vpis, 
razpis, obiščejo pa tudi različne srednje šole in 
jih pobližje spoznajo. 

To leto pa je tudi za podajanje teh vsebin ne-
koliko drugačno. Veseli nas, da smo še v času, 
ko so bili učenci v šoli, uspeli izvesti celostni 
tehniški dan, posvečen spoznavanju pomemb-
nih kariernih veščin in osnovnih podatkov za 
vpis. V času dela na daljavo pa smo za učence 8. 
in 9. razreda ustvarili posebno spletno učilnico, 
v kateri so strnjene vse pomembne informacije 
o srednjih šolah in postopku vpisa. Preko sple-
tne učilnice sem tudi na voljo za vsa vprašanja. 

Tako učenci pridobijo vse potrebne informa-
cije o aktualnem dogajanju v zvezi z vpisom na 
spletu, o štipendijah, srednjih šolah in dejavno-
stih, ki jih le-te za njih pripravljajo. V času dela 
na daljavo pa smo z učenci opravili tudi oseb-
ne individualne razgovore preko videokonfe-
renc. Menimo, da je bil takšen način dela s stra-
ni učencev dobro sprejet in da so pokazali veli-
ko samoiniciativnosti in odgovornosti pri izvaja-
nju dejavnosti in iskanju informacij. 

V zvezi z informativnimi dnevi smo učence OŠ 
Mozirje spodbujali k obisku Informative v mese-
cu januarju, vse informacije o obisku informa-
tivnih dni, ki jih bodo srednje šole izvedle pre-
ko spleta 12. in 13. februarja, pa bodo dobili pre-
ko videokonferenc, šolske spletne strani, razre-
dničark ter spletnih učilnic.«

delavnice in telovadnice, virtualna srečanja o 
poklicni izbiri, utripu šole ter znanju za priho-
dnost pa so devetošolcem seveda pripravile 
tudi druge srednješolske ustanove.

ZA ŠTUDENTE VEČ INFORMACIJ IN 
VIRTUALNIH OBISKOV

Šolski center Velenje je poleg podobnih sple-
tnih predstavitev svojih srednjih šol poskrbel 
tudi za dijake zaključnih letnikov in jim v janu-
arju organiziral Predinformativni dan. Gostili so 
predstavnike različnih strokovnih šol, fakultet in 
organizacij, ki so se predstavile ter tako pripo-
mogle k lažji odločitvi dijakov za nadaljnjo ka-
rierno pot. 

Tudi družbena omrežja drugih srednjih šol 
in njihove spletne strani so polne bogatih 
predstavitvenih informacij. Prav tako večina 

fakultet po Sloveniji pripravlja video predstavi-
tve in pogovore v živo, prek spleta. Pri tem kot 
prednost virtualnih predstavitev izpostavljajo, 
da so ti geografsko dostopni vsem, bodoči štu-
dentje pa lahko na ta način pridobijo več infor-
macij in virtualno obiščejo več fakultet, kot bi 
jih sicer lahko.

Tatiana Golob
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PANDEMIJA NOVEGA KORONAVIRUSA

V nedeljo v dolini pol manj okuženih kot v začetku leta

V nedeljo, 31. januarja, je bilo v Sloveniji opravljenih 1458 PCR 
testov in 3226 hitrih antigenskih testov. Potrjeno je bilo 353 
okužb z novim koronavirusom. Hospitaliziranih je bilo 1066 bolni-
kov, umrlo jih je 19. V svetu je bilo do tega dne 103 milijone okuže-
nih, 2,2 milijona ljudi je umrlo. Tako po številu obolelih kot smrti 
so na prvem mestu ZDA.

Vlada je 27. januarja podaljšala 
odlok o začasni prepovedi ponu-
janja in prodajanja blaga in stori-
tev potrošnikom z enakimi izjema-
mi, kot so veljale do zdaj. To pome-
ni, da so lahko odprti živilske pro-
dajalne, lekarne, bencinski servi-
si, tržnice s hrano, frizerski saloni 
in čistilnice ter delujejo geodetske 
in dimnikarske storitve. 

V živilskih prodajalnah in dro-
gerijah so od sobote na prodajne 
police znova umestili nogavice in 
perilo. Vozniška usposabljanja so 
mogoča ob predložitvi negativne-
ga izvida testa na prisotnost SARS-
-CoV-2 tako na strani izvajalcev kot 
uporabnikov.

78 OKUŽB V DOLINI
V preteklem tednu se je v Zgor-

njesavinjskem zdravstvenem do-

mu Nazarje testiralo 58 oseb, oku-
ženih je bilo 36,2 odstotka testira-
nih. Teden prej se je testiralo 59 
oseb, pozitivnih je bilo 49,2 odstot-
ka testiranih. Rezultati testiranj so 
na nivoju prve polovice oktobra. 

Po občinah je bilo v nedeljo, 31. 
januarja, število okuženih nasled-
nje: Nazarje 19, Gornji Grad 14, Mo-
zirje 13, Rečica ob Savinji in Ljubno 
10, Luče 8 ter Solčava 4, skupno 78 
oseb, kar je pol manj kot v začetku 
leta in več kot trikrat manj kot sre-
di decembra.

DODATNE SPROSTITVE
V statističnih regijah z boljšo 

epidemiološko sliko, kamor spada 
tudi naša, velja še nekaj sprostitev 
glede prodajanja izdelkov. Dovolje-
ne so premične stojnice za proda-
jo kmetijskih pridelkov in proizvo-

dov, servisne delavnice za motorna 
vozila in kolesa ter specializirane 
prodajalne z otroškim programom. 

NA SMUČANJE Z NEGATIVNIM 
TESTOM

Prav tako lahko v teh regijah 
obratujejo žičniške naprave in 
smučišča, če upravljavec naprav 
zagotovi hitro testiranje v organi-
zaciji pooblaščenega izvajalca na 
vstopni točki na smučišče ali da 
mu negativen test predloži sam 
uporabnik.

V ŠOLI PRVA TRIADA
V ponedeljek so se v tako ime-

novanih rdečih regijah k pouku 
v šole vrnili učenci prve triade. V 
večini šol so izvedli obenem tu-
di testiranje. Tudi vrtci so že dru-
gi teden sprejeli vse otroke. V pre-
teklem tednu se je sicer nekoliko 
povečalo število okužb med otroki, 
a tega še ni mogoče pripisati od-
piranju šol.

Štefka Sem

Končna obdelava grezničnih gošč in blata iz MKČN se bo opravljala 
na centralni čistilni napravi v Mozirju. (Foto: Esotech)

JAVNO PODJETJE KOMUNALA MOZIRJE

Praznjenje greznic bodo začeli obračunavati mesečno
Skladno z uredbo Javno pod-

jetje Komunala Mozirje pričenja 
na območjih občin Mozirje, Reči-
ca ob Savinji, Nazarje, Ljubno in 
Luče, kjer ni javne kanalizacije, sis-
tematičen prevzem in končno ob-
delavo grezničnih gošč in blata iz 
malih komunalnih čistilnih naprav 
(MKČN). Storitev bo izvedena naj-
manj enkrat na tri leta.

NEPOOBLAŠČENO ODVAŽANJE 
PREPOVEDANO

Storitve prevzema in konč-
ne obdelave bo izvajala komuna-
la ali njeni pooblaščeni podizva-
jalci. Vsako nepooblaščeno odva-
žanje grezničnih gošč in blata ter 
njihovo prečrpavanje v javno ka-
nalizacijo, okolje ali vode je stro-
go prepovedano. Po izvedbi stori-
tve bo komunala vsakemu lastni-
ku objekta izdalo dokazilo o ustre-
znosti odstranitve grezničnih gošč 
ali blata iz MKČN.

IZJEMA KMETIJSKA 
GOSPODARSTVA

Lastnik kmetijskega gospodar-
stva lahko samo za stanovanjski 
objekt na Komunali Mozirje po-
da vlogo za oprostitev plačila sto-

ritev povezanih z greznicami. Vlo-
gi priloži izjavo, da z blatom ravna 
v skladu s predpisom, ki ureja upo-
rabo blata iz komunalnih čistilnih 
naprav v kmetijstvu. Kmetijska go-
spodarstva so oproščena plačila 
odvoza grezničnih gošč, če se bla-
to obdela v skladu z uredbo o upo-
rabi blata iz komunalnih čistilnih 
naprav v kmetijstvu, ki določa, da 
je uporaba blata iz greznic, nepre-
točnih greznic in MKČN z zmoglji-
vostjo do 50 PE za gnojilo v kme-

tijstvu prepovedana, razen za bla-
to, ki nastaja na kmetijskem go-
spodarstvu in je zmešano skupaj s 
komunalno odpadno vodo, z gno-
jevko oziroma gnojnico ter skladi-
ščeno najmanj šest mesecev pred 
uporabo za gnojilo v kmetijstvu.

OSNOVA JE PORABA PITNE 
VODE

Mesečni obračun storitev je ve-
zan na količino porabljene pitne 
vode, odčitane na vodomeru, ozi-
roma izračunan iz števila oseb, če 

objekt ni priključen na javno vodo-
vodno omrežje. Do sedaj se je sto-
ritev prevzema in obdelave izvaja-
la na osnovi naročila posamezne-
ga uporabnika ter se je obračuna-
vala v enkratnem znesku po opra-
vljeni storitvi. Storitev bodo zače-
li obračunavati mesečno, če bo-
do elaborat potrdili na vseh šes-
tih občinskih svetih. Doslej so ga 
potrdili mozirski svetniki. Predra-
čunska cena za kubični meter je 
0,5293 evra.

PREDVIDEN URNIK ODVOZOV
Izvajanje prevzema in končno 

obdelavo grezničnih gošč in blata 
iz MKČN bodo po posameznih kra-
jih začeli izvajati v tem letu. Pred-
videno je, da se bodo prevzemi iz-
vajali po posameznih krajih po let- 
nem programu. Gospodinjstva bo-
do o terminu obveščena po pošti. 
Prva storitev je lahko opravljena 
interventno ne glede na triletni 
program prevzema. Izvedba doda-
tnih storitev, to je več kot en prev-
zem v treh letih, je možna in se bo 
obračunavala po veljavnem ceniku 
komunale.

Štefka Sem
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BSH HIŠNI APARATI NAZARJE

Od lani ogljično nevtralno podjetje 
V podjetju BSH Hišni aparati Nazarje so med 

letoma 2016 in 2020 zmanjšali porabo energije 
za skoraj tretjino, od tega električno energijo za 
21 odstotkov, toplotno energijo pa za več kot po-
lovico. Največji projekt, ki je prispeval k zmanj-
šani porabi energije, so bile vrtine v vrednosti 
1,2 milijona evrov, njegova implementacija pa je 
trajala skoraj deset let. 

IZKORIŠČAJO ENERGIJO PODTALNICE
S tem projektom so praktično postali samo-

oskrbni, kar se tiče rabe toplotne energije za 
ogrevanje prostorov. Istočasno s tem sistemom 
hladijo tako proizvodne kot pisarniške prostore. 
Sistem je sestavljen iz toplotnih črpalk voda-vo-
da, kar pomeni, da za svoje delovanje izkorišča-
jo energijo podtalnice. Porabo energije so na ta 
način bistveno znižali, kljub temu da so oktobra 
2018 zgradili novo skladišče, s čimer so povečali 
površine za razsvetljavo in ogrevanje. 

ZA TEHNOLOŠKE NAMENE LE ŠE TRETJINA 
PORABLJENE VODE

Za skoraj tretjino so v obdobju od leta 2010 
znižali tudi porabo vode. S prehodom na nov sis-
tem hlajenja strojev z izrabo podtalne vode so 
zmanjšali porabo pitne vode v tehnološke na-
mene. Tako za tehnološke namene porabijo le 

okrog tretjino porabljene vode, medtem ko pre-
ostali delež predstavlja poraba vode zaposle-
nih (pitje, umivanje, uporaba v sanitarijah ...). Z 
večjo ozaveščenostjo zaposlenih so ne glede na 
rast števila zaposlenih uspeli zmanjšati porabo 
vode za skoraj 10 odstotkov.

ZMANJŠALI EMISIJE CO2
Za 16 odstotkov so od leta 2010 zmanjšali tudi 

količino odpadkov, čeprav sta se v zadnjih dveh 
letih povečala tako obseg proizvodnje kot števi-
lo zaposlenih. Največje zmanjšanje količine od-
padkov beležijo pri granulatu (–15 %) in komu-
nalnih odpadkih (–10 %). V letu 2019 je največji 
delež v strukturi odpadkov predstavljala odpad-
na embalaža (76 %). Od vseh odpadkov, ki so jih 
ustvarili v letu 2020, so jih 96 odstotkov odda-
li v predelavo. V obdobju 2010-2019 so vsako le-
to z rabo zelene energije zmanjšali emisije CO2, 
v lanskem letu pa so postali ogljično nevtralni. 

V OSPREDJU KROŽNO GOSPODARSTVO 
V podjetju, kjer že 50 let razvijajo inovativ-

ne izdelke, so prepričani, da je njihova uspešna 
zgodovina v veliki meri rezultat tega, ker deluje-
jo odgovorno do družbe in planeta. »Da bi ohra-

nili naš planet in njegove vire, v podjetju razmiš-
ljamo v dolgoročnejših in bolj trajnostnih dimen-
zijah kot kdaj koli prej. V ospredju je predvsem 

krožno gospodarstvo, ki je povezano s številnimi 
spremembami, ki vplivajo na proizvodnjo naših 
izdelkov, njihovo uporabo ter prevzem in recikli-
ranje,« so povedali v izjavi za javnost.

ZELENE NALOŽBE V VARČNE STROJE IN 
RAZSVETLJAVO

V podjetju z novimi investicijami v prihod-
njih petih letih načrtujejo 10-odstotno zmanj-
šanje porabe energije in vode na tono izdelkov, 
10-odstotno zmanjšanje komunalnih odpadkov 
na tono izdelkov in zmanjšanje emisij CO2. Naj-
več zelenih naložb bo šlo v nabavo varčnih stro-

jev in tehnologij pa tudi v zamenjavo razsvetlja-
ve v objektih, kar pomeni, da bodo v vseh pro-
storih namestili LED sisteme. Investicija zame-

njave razsvetljave naj bi bila predvidoma zaklju-
čena v letošnjem letu, njena vrednost pa je oce-
njena na 250 tisoč evrov.

NA STREHI TOVARNE BODO POSTAVILI 
SONČNO ELEKTRARNO

V načrtu je tudi izgradnja sončne elektrarne 
na strehi tovarne z inštalirano močjo enega me-
gavata, ki naj bi jo postavili do poletja. Vrednost 
naložbe bo 720 tisoč evrov, delež proizvedene 
energije pa bo predstavljal osem odstotkov sku-
pne porabe lokacije. 

Nastasja Kotnik

Za skoraj tretjino
so v podjetju BSH Hišni aparati Nazarje 
med letoma 2016 in 2020 zmanjšali porabo 
energije.

Na strehi tovarne naj bi do poletja postavili sončno elektrarno z inštalirano močjo enega 
megavata. (Foto: arhiv podjetja BSH)

GORNJI GRAD

Zaradi močnega deževja zasulo odsek ceste 

Odstranjevanje gramoza s ceste je trajalo dalj časa zaradi vedno novih nanosov. 
V petek, 22. januarja, je ob povečanem de-

ževju zasulo odsek ceste Gornji Grad–Gmajner–
Knebovšek v dolini Kanolščice. Cesta je bila ne-
kaj časa neprevozna. Območje, kjer je prišlo do 
zasutja, je erozijsko aktivno, strmo in gozdnato. 
Veliko vodozbirno območje je tudi prepredeno z 
gozdnimi vlakami. Zaradi močnih padavin se je 

voda stekala na cesto, s sabo je prinašala gra-
moz, ki se je nakopičil na cesti. Do večera so z 
bagroma odstranjevali gramoz in urejali vodo-
tok. Naslednji dan so delo dokončali in vzposta-
vili normalen prevoz po cesti. Preko noči sta bili 
dve kmetiji odrezani od sveta.

Štefka Sem, foto: Zdenko Purnat
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ANTON ŽUNTER, UPOKOJENI ZDRAVNIK IN TERAPEVT MEDICINSKE HIPNOZE

»Uporabljajte zdravo kmečko pamet, 
upoštevajte ukrepe in se cepite takoj, 

ko boste dobili priložnost«

Upokojeni zdravnik Anton Žunter iz 
Poljan je v naši dolini, posebej v Lu-
čah in Solčavi, pustil neizbrisen pe-
čat s svojim delom v ambulanti dru-
žinskega zdravnika. Oral je ledino za-
sebnega zdravstva in bil vrsto let tudi 
predsednik Strokovnega združenja 
zasebnih zdravnikov in zobozdravni-
kov Slovenije. Večkrat je preizkušal 
svojo vzdržljivost tako v Himalaji kot 
Andih. Bil je tudi poslanec v prvem 
parlamentu. 

- Odraščali ste v Nizki. Kakšni so vaši spo-
mini na mlada leta? Verjetno ste jih preživeli 
drugače kot današnji otroci.

Otroštvo in mladost sem preživel v glavnem 
pri starih starših na kmetiji v Nizki. To so bila, če-
tudi v siromaštvu po vojni, moja zelo srečna leta. 
Takrat sem pognal globoke korenine v kmečko 
zemljo in spoznal, kakšen dar je zdrava kmeč-
ka pamet. To me je zaznamovalo za vse življenje.

- Zakaj ste se odločili za študij medicine? 
To v tistih časih najbrž ni bilo nekaj samo po 
sebi umevnega? 

Medicino je študirala moja starejša sestra in kot 
gimnazijec sem brskal po njenih učbenikih. Začutil 
sem, da je človek največja skrivnost na tem plane-
tu, želel sem spoznati zapletenost delovanja njego-
vega telesa in uma ter odkrivati in popravljati na-
pake v tem delovanju. Seveda pa takrat še nisem 

slutil, kako težka pot me čaka, koliko razočaranj 
bom doživel in kako nemočen bom velikokrat pri 
svojem delu. Pa tudi tega še nisem vedel, kakšno 
neizmerno srečo pomeni hvaležen pogled bolnika.

- Večji del poklicne poti ste posvetili bolni-
kom v Lučah in Solčavi. Kaj bi rekli, kakšni so 
tamkajšnji ljudje?

V ambulanti v Lučah sem preživel svoj prvi in 
zadnji delovni dan. Pravzaprav sem bil v celjski bol-
nišnici dogovorjen za specializacijo iz ginekologije, 
ker pa se je ravno takrat na novo odprla ambulan-
ta v Lučah, sem odšel tja. Narava je v stoletjih v teh 
krajih, še zlasti v Solčavi, izoblikovala poseben tip 
gorjancev, ki so zelo ljubi mojemu srcu in skladni z 
mojim značajem. Tu so preživeli le najmočnejši in 
najbolj bistri; življenje jih je izklesalo v pokončne in 
trmaste ljudi, na videz robatega obnašanja, v resni-
ci pa zelo dobrega srca. Mehke grče, bi lahko rekel. 
Iskreno moram priznati, da se intimno v sebi poču-
tim veliko bolj Lučana kot pa Rečičana.

- Zagotovo je z vašim delom povezanih 
kup, veselih in tragičnih dogodkov. Katere 
spomine najpogosteje obujate?

Zelo rad povem anekdoto iz prvih tednov moje-
ga službovanja. Takrat sem dvakrat tedensko de-
lal v Solčavi, v ambulanti, ki je bila v majhni sobi-
ci brez čakalnice, tik nad zadružno gostilno. Pri-
hajal sem ob zelo različnem času, vendar se zara-
di tega ni nihče razburjal. Ljudje so mirno po več 
ur čakali spodaj v gostilni. V ambulanto so priha-
jali podprti s pivom, vinom in še čim močnejšim. 

Nekoč enega od pacientov, pa ne zaradi 
solčavskega dialekta, nisem mogel prav ničesar 
razumeti. Mislim, da niti za svoj rojstni datum ni 
vedel. Jezen sem mu dejal, da tako ne bo šlo več 
naprej, saj so, razen mogoče treh, v Solčavi vsi 
zapiti. Dedec mi ni nič zameril, čisto mirno je od-
šel. Naslednji teden je bil spet na vratih. »Gos-
pod doktor, dons pa nism nč bolen,« je dejal, 
»pršu sm vas le neka uprašat. Cel keden smo v 
Solčavi gruntali, kere tri ste vi mislu, da niso za-
piti. Za dva vemo, ampak ker je treti?«. Posebna 
vrsta humorja krasi te čudovite ljudi. 

- Če se prav spomnim, ste bili neke vrste 
pionir tudi na področju zasebnega zdravstva 
– med prvimi, če ne celo prvi, ki ste se odlo-
čili za koncesijo.

V naši dolini sem bil dolga leta edini koncesi-
onar, v Sloveniji pa sem bil tretji ali četrti zdrav-

nik, ki sem se odločil za zasebništvo. Kasne-
je sem bil pobudnik za ustanovitev Strokovne-
ga združenja zasebnih zdravnikov in zobozdrav-
nikov Slovenije, ki sem mu prvih osem let tudi 
predsedoval. Žal pa se zasebništvo ni razvijalo v 
smeri, kakršno smo si želeli, in ni nikoli postalo 
konkurenca državnemu zdravstvu, kar bi lahko 
pripeljalo do cenejšega in kvalitetnejšega zdra-
vstva. Ideološki odpori so bili preveliki, sociali-
zem se je v zdravstvu ohranil tako v organizacij-
skem kot v ekonomskem pogledu. Kar spomni-
te se, koliko dragocenega denarja se v državnih 
zdravstvenih ustanovah izgubi, beri ukrade, sa-
mo pri nabavi materialov. Tega pri zasebnikih ni. 

- Tudi po upokojitvi ste še kar nekaj let 
dežurali v okviru Zgornjesavinjskega zdra-
vstvenega doma. Zato je verjetno na mestu 
vprašanje, kako ocenjujete stanje na podro-
čju zdravstva v naši dolini?

V tehnološkem smislu je zdravstvo v zadnjih 
desetletjih izredno napredovalo – tudi v naši do-
lini. Žal pa so nekatere novosti, zlasti elektron-
sko poslovanje, prinesle tudi veliko slabega. Od-
nos med zdravnikom in bolnikom se je zreduci-
ral na odnos med kupcem in prodajalcem. Meni 
ne bi nikoli padlo na pamet, da bi na primer ne-
komu predpisal antibiotik na daljavo, po telefo-
nu. Sam sem v Lučah in Solčavi osebno poznal 
vse ljudi, vedel sem, kako so si v sorodu, kakšni 
so odnosi doma, kdo koga ljubi in kdo sovraži ali 
vara. Bil sem njihov zaupnik in prijatelj. 

Zdravnik mora imeti svojega pacienta rad, 
mora verjeti vanj, mora ga skrbeti zanj in mo-
ra mu biti zanj resnično mar. Kdor tega ne zmo-
re, si je izbral napačen poklic. V smislu zdravniš-
ke etike in empatije nismo nič napredovali, prej 
nasprotno. V organizacijskem smislu pa me naj-
bolj skrbi, da smo, bojim se, da za vedno izgubi-
li dežurno službo iz naše doline. 

- Bili ste tudi med ustanovitelji Gorniške-
ga kluba Luče, ki je zgradil kočo ob kapeli-
ci na Molički peči, bili ste v Himalaji ... Je pla-
ninstvo še vedno v vaši krvi?

Leta 1976, potem ko je pogorela stara koča na 
Loki pod Raduho, sem postal predsednik Pla-
ninskega društva Luče. V tistem času smo zgra-
dili novo kočo na Loki in obnovili pastirsko ko-
čo na planini Arta. Mnogo let kasneje sem bil 
med pobudniki za ustanovitev Gorniškega kluba 
Luče, ki sem mu predsedoval dve desetletji. Po-

Anton Žunter: »V času, ko smo prisiljeni v 
osamo, se nam ponuja priložnost, da v dirki 

skozi življenje stopimo s plina.«
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magali smo pri izgradnji koče na Molički plani-
ni in smo danes njeni solastniki, vendar ima naj-
več zaslug zanjo Pašna skupnost Podveža. Sam 
sem zdaj že tri leta predsednik Zveze gorniških 
klubov Slovenije, dvajset let pa sem bil tudi ak-
tivni član GRS in za sabo imam okrog 90 reše-
valnih akcij v naših gorah.

Toda mene v hribe vlečejo čisto druge stva-
ri. Kot član različnih odprav sem bil šestkrat v 
Himalaji in petkrat v Andih v Južni Ameriki, sam 
sem prehodil 820 km dolgo Jakobovo pot v Kom-
postelo, pa od doma na sv. Višarje … Ko odha-
jam na pot v najbolj oddaljene in nedostopne 
kraje, puščam za sabo vse, kar je lažno: čustve-
no in materialno varnost, telesno in intelektual-
no udobje. Takrat se znebim navezanosti na ma-
terialne stvari – vse, kar potrebujem, nosim v 
nahrbtniku. Na poteh po visokih gorah, kjer je 
moj spremljevalec le napor, postanem skromen 
in ponižen ter hvaležen, da mi je dano biti na 
tem čudovitem planetu. V katedrali gora sem tu-
di duhovno najbliže neskončnemu v sebi.

- Ob zdravniškem delu ste se nekaj časa 
ukvarjali tudi s politiko. Bili ste Demosov po-
slanec za naše območje. Kako se je gradila 
država Slovenija? 

Ob izidu 57. številke Nove revije sem zaslišal 
šepet zgodovine in znotraj njega klic domovine. 
Zaslutil sem, da se bliža prelomni, morda uso-
dni čas, čas, ko bo treba nekaj storiti, čeprav za 
ceno velikega tveganja. Takrat sem se vmešal 
v politiko. Postal sem predsednik Slovenske de-
mokratične zveze ter predsednik Demosa v naši 
dolini. Leta 1990 sem bil izvoljen za poslanca, v 
parlamentu pa sem vodil komisijo za zdravstvo. 
Ves čas pa sem delal tudi kot zdravnik v Lučah. 
Vse se je odvijalo z bliskovito naglico, plebiscit, 
pa razglasitev samostojnosti in nato vojna za 
Slovenijo. Tvegali smo veliko in dobili vse.

- Bili ste med graditelji države, ki bo letos 
junija praznovala 30 let. Kako ocenjujete – so 
se takratne sanje izpolnile?

Domovina je kot mati – ena sama in edina. 
Srečen sem, da jo imamo, to svojo državo, pa 
kakršnakoli že je, saj daje dom tej moji domo-
vini. Ne skrbi me naša materialna oziroma eko-
nomska prihodnost, zelo pa sem zaskrbljen nad 
našim moralnim in duhovnim razvojem. Ob tem 
si zastavljam tako rekoč ključno vprašanje: ali 
bo Slovenija vendarle zgodba s srečnim kon-
cem? Upanje mi pravi, da ja. 

- Mogoče preveč osebno vprašanje, pa 
vseeno: kaj je botrovalo vašemu odhodu iz 
politike?

V tistih vihravih letih sem srečal v politiki ve-
liko poštenih, častnih in srčnih ljudi. Nekateri od 
njih so zdaj žal že pokojni, mnogim drugim pa je 
kmalu postalo jasno, da je politika vse kaj dru-

gega, kot pa delovanje za skupno dobro. Tako se 
je pričela negativna selekcija, ki traja že tri dese-
tletja. Zdi se mi, da je vsaka generacija poslan-
cev slabša od prejšnje. Sicer so pa oni odslikava 
nas, volivcev. Mi smo tisti, ki jih izvolimo in prav 
zato sem zaskrbljen za moralno in duhovno pri-
hodnost Slovencev. Ko sem sam stal pred izbiro, 
ali politika ali medicina, nisem razmišljal niti za 
trenutek. Nikoli več nisem kandidiral.

- V letih po upokojitvi ste se posvetili dru-
gim stvarem, predvsem zdravljenju s hipno-
zo oziroma hipnoterapiji. Na čem temelji va-
še delo?

S hipnozo sem se začel ukvarjati že pred več 
kot dvajsetimi leti, ko sem bil še zdravnik v Lu-
čah. Znanje sem si nabiral najprej pri dr. Legac 
v Zagrebu, potem pa še pri prof. dr. Pajntarju v 

Ljubljani. Šele zdaj, ko sem v pokoju in imam 
več časa za tovrstni študij, sem spoznal, kako 
usodno vplivajo naše misli in naš um na naše te-
lo, na pojavljanje številnih telesnih bolezni, ka-
ko poguben je lahko kronični stres, koliko ne-
potrebnih skrbi in strahov tovorimo ljudje skozi 
življenje. Vse to so prijemališča, pri katerih lah-
ko koristno uporabimo hipnozo.

- Zadnja leta preživljate na svoji kmetiji v 
Poljanah. Mnogi bi rekli, da je krog sklenjen 
in da ste se z delom na kmetiji vrnili v mlada 
leta. Bi se strinjali?

V življenju sem imel tri velike ljubezni: medi-
cino, kmetovanje in gore. Ko sem pred 25 leti ku-
pil opuščeno posestvo na Lipi, je bilo le-to na ro-
bu izginotja. Mislim, da sem eden redkih Savi-
njčanov, ki sem že izgubljeno kmetijo vrnil v živ-
ljenje. Očistil sem zarasle njive in travnike, pos-
tavil nova poslopja, sam sem zgradil cesto, ki je 
prej ni bilo, pripeljal elektriko in napeljal vodo-

vod. Pri vseh teh delih v dolini ljudem običajno 
pomaga občina ali država. Meni ni pomagal nih-
če. Če bi to počel v Lučah, sem prepričan, da bi 
bilo čisto drugače. Zdaj živim na tem prelepem 
hribu srečen, da mi je bilo s kmetovanjem dano 
izživeti tudi tovrstno ljubezen.

- Ste bili za svoje delo v življenju deležni 
kakšne pohvale?

V domačem kraju ne. Sem pa leta 1978, po 
otvoritvi nove koče na Loki, dobil odlikovanje 
Planinske zveze Slovenije, po poplavah leta 
1990 me je odlikoval takratni predsednik vlade, 
leta 2000 pa tudi predsednik republike. Zdrav-
niška zbornica Slovenije mi je leta 2005 pode-
lila najvišje stanovsko Hipokratovo priznanje. 
Vendar mi vse te stvari ne pomenijo veliko. Da-
leč največ mi pomeni priznanje, ki so mi ga pred 

odhodom v pokoj namenili Lučani, ko so mi po-
delili naziv častnega občana. Če se ti to zgodi po 
štiridesetih letih dela v nekem kraju, potem veš, 
da to delo ni bilo zaman. 

- Hvala za pogovor. Naj vas na koncu vpra-
šam, imate kakšne posebne želje za Zgor-
njesavinjčane, sploh v času, ko nas vse sku-
paj drži v pesti ta nesrečni koronavirus?

V času, ko smo prisiljeni v osamo, se nam 
ponuja priložnost, da v dirki skozi življenje sto-
pimo s plina, da se peljemo počasneje, zato pa 
v vožnji bolj uživamo. Lahko postanemo tudi 
bogatejši za spoznanje, da lahko srečno živi-
mo brez vsakodnevnih, pogosto nepotrebnih 
nakupov in da veliko stvari, brez katerih nis-
mo znali živeti, v resnici sploh ne potrebujemo. 
Predvsem pa uporabljajte zdravo kmečko pa-
met, upoštevajte ukrepe in se cepite takoj, ko 
boste dobili priložnost. 

Marija Šukalo, foto: osebni arhiv

Kot član različnih odprav je bil šestkrat v Himalaji in petkrat v Andih 
v Južni Ameriki …
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OBRTNIKI IN PODJETJA ZAPIRAJO, A TUDI ODPIRAJO DEJAVNOSTI

V Zgornji Savinjski dolini lani več novih podjetnikov kot 
izbrisanih 

V Saša regiji se je v poslovni register vpisalo 54 gospodarskih 
družb (kar je devet več kot izbrisov) in 383 podjetnikov (59 več 
kot izbrisov). 

Že skoraj leto dni se obrtniki in 
podjetja soočajo z ukrepi za prepre-
čevanje širjenja covida-19, zara-
di katerih je njihovo poslovanje ali 
popolnoma onemogočeno ali vsaj 
moteno. Posledice krize se izražajo 
tudi v zapiranju dejavnosti. 

Od lanskega marca do konca 
novembra se je po podatkih Agen-
cije RS za javnopravne eviden-
ce in storitve (Ajpes) zaprlo sko-
raj 13.000 podjetij. Kakšno je bilo v 
letu 2020 število izbrisov podjetij v 
naši dolini in celotni Savinjsko-ša-
leški regiji, smo preverili s pomoč-
jo velenjske izpostave Ajpesa.

ŠTEVILO IZBRISOV V SLOVENIJI 
ZRASLO ZA SKORAJ 11 

ODSTOTKOV
Izbruh epidemije in posledič-

no sprejeti ukrepi močno vpliva-
jo na poslovanje podjetij in na nji-
hovo plačilno sposobnost. Iz po-
datkov Ajpesa za celotno Slove-
nijo je mogoče razbrati, da se je v 

lanskem letu zaprlo največ podje-
tij, ki se ukvarjajo z dejavnostjo po-
slovne storitve, gostinske storitve, 
umetnost in kultura ter rekreacij-
ske storitve. 

Od marca do 27. novembra lani 
je svojo dejavnost zaprlo kar 12.843 
podjetij oziroma 10.644 samostoj-
nih podjetnikov (s. p.) in 2199 go-
spodarskih družb. V primerjavi z le-
tom 2019 se je število izbrisov iz po-
slovnega registra v letu 2020 dvig-
nilo za 10,9 odstotka.

V DOLINI IZBRISANIH 
11 GOSPODARSKIH DRUŽB 

IN 78 SP-JEV
In kakšno sliko kažejo podatki 

za lansko leto za Saša regijo, ki jih 
je za naš časopis posredovala ve-
lenjska izpostava Ajpesa? V regiji 
se je v letu 2020 za izbris dejavno-
sti odločilo 45 gospodarskih družb 

in 324 podjetnikov. Med izbrisani-
mi gospodarskimi družbami jih je 
enajst z območja Zgornje Savinj-
ske doline, med zgornjesavinjski-
mi podjetniki pa se jih je za izbris 
odločilo 78. 

Razumljivo je, da je na območju 
celotne naše regije največ izbrisov 
v velenjski občini. Na območju na-
še doline pa je največ gospodar-
skih družb zaprlo svoja vrata v ob-
čini Nazarje (3), največ podjetnikov 
pa se je za ta korak odločilo v obči-
ni Mozirje (23).

V REGIJI VEČ 
NOVOUSTANOVLJENIH KOT 

IZBRISANIH
V Saša regiji pa lani niso pote-

kali zgolj izbrisi podjetij, podat-
ki celo kažejo, da je bilo vpisov 
novoustanovljenih gospodarskih 
družb in podjetij več kot izbrisov. 

V celotni regiji se je tako v poslov-
ni register vpisalo 54 gospodar-
skih družb (kar je 9 več kot izbri-
sov) in 383 podjetnikov (59 več 
kot izbrisov). 

Na območju naše doline se je 
v register na novo vpisalo osem 
gospodarskih družb (tri manj kot 
izbrisov) in 92 podjetnikov (14 več 
kot izbrisov). 

Zanimivo je, da je bilo največ 
novovpisanih podjetnikov v Mozir-

Izbrisani Novousta-
novljeni

GOSPODARSKE DRUŽBE PO OBČINAH 11 8
Mozirje 2 5
Nazarje 3 1
Rečica ob Savinji 1 1
Ljubno 2 1
Gornji Grad 2 -
Luče 1 -
Solčava - -
PODJETNIKI (s. p. …) PO OBČINAH 78 92
Mozirje 23 30
Nazarje 11 9
Rečica ob Savinji 14 22
Ljubno 10 11
Gornji Grad 8 8
Luče 6 5
Solčava 6 7

ju (39), kjer je bilo zabeleženih tudi 
največ izbrisov.

PRI NAS PESTRO DOGAJANJE V 
PREDELAVI IN GRADBENIŠTVU
Največ izbrisov v regiji je bilo 

med gospodarskimi družbami, regi-
striranimi s področja gradbeništva, 
v Zgornji Savinjski dolini pa je spe-
cifika nekoliko drugačna. 

Največ izbrisov med gospo-
darskimi družbami je bilo v dejavno-
sti trgovina, vzdrževanje in popravilo 
motornih vozil, iz registra se je izbri-
salo pet družb s to dejavnostjo. 

Med samostojnimi podjetniki je 
bilo najbolj razgibano dogajanje v 
predelovalni dejavnosti in dejavno-
sti gradbeništva. S področja prede-
lovalna dejavnost je svoj posel zapr-
lo devet s.p.-jev, ampak hkrati se jih 
je v tej dejavnosti tudi največ na no-
vo registriralo (18). Prav tako devet 
s.p.-jev je zaprlo posel na področju 
gradbeništva, a podobno kot v pre-
delovalni dejavnosti je tudi tu veliko 
(17) novih registriranih s.p.-jev. 

Omenjenim dejavnostim sle-
di dejavnost trgovina, vzdrževanje 
in popravilo motornih vozil (sedem 
izbrisov in osem vpisov). Svojo go-
stinsko dejavnost je izbrisalo se-
dem s.p.-jev iz naše doline, pet pa 
se jih je v lanskem letu registriralo.

Tatiana Golob

Za 10,9 odstotka
se je lani v Sloveniji dvignilo število 
izbrisov iz poslovnega registra v 
primerjavi z letom 2019.

Vir: Ajpes, izpostava Velenje
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MOZIRJE

Bo največji kraj v dolini 
kdaj mesto?

Nižja gimnazija v Mozirju ustanovljena leta 1945

V Sloveniji je od konca pretekle-
ga leta 69 mest. Naziv mesto sta 
zadnja dobila Lenart v Slovenskih 
goricah in Zreče. V Sloveniji velja 
za mesto večje urbano naselje, ki 
se po velikosti, ekonomski struktu-
ri, prebivalstveni gostoti, naselje-
nosti in zgodovinskem razvoju raz-
likuje od drugih naselij.

Mesto mora imeti več kot 3000 
prebivalcev. Naselje lahko dobi 
status mesta tudi z odločitvijo dr-
žavnega zbora. V Zgornji Savinjski 
dolini je edino naselje z dovolj pre-

bivalci Mozirje, zato smo župana 
Ivana Suhoveršnika vprašali, kaj 
meni o Mozirju kot mestu.

Suhoveršnik je mnenja, da Mozir-
ju kot trgu nič ne manjka, bo pa kdaj 
verjetno tudi mesto. Po statističnih 
pogojih, ki jih izpolnjuje, je že sedaj 
mesto tretje kategorije, je povedal. 
Prav gotovo pa ne izpolnjuje enega 
večjih pogojev za pridobitev tega 
naziva, saj v Mozirju ni srednje šole. 
Najverjetneje srednje šole v Mozirju 
tudi nikoli ne bo, je mnenje župana. 

Štefka Sem

V Mozirju je bila šola ustanov-
ljena že leta 1783, nižja gimnazi-
ja pa je pričela delovati takoj po 
vojni, leta 1945. Prvi upravitelj niž-
je gimnazije je bil Franc Hribernik, 
ki ga je čez eno leto nasledil Anton 
Aškerc, pesnikov nečak, le tega 
pa Franjo Vajd, ki je upravljal šolo 
vse do upokojitve. Prvo leto je niž-
jo gimnazijo obiskovalo 95 učen-
cev, uspešno jih je šolanje zaklju-
čilo 54. Velika večina jih je kasneje 
pridobila višjo ali visoko izobrazbo, 
nekaj celo magisterij, pa tudi dok-
torja znanosti je dala ta generacija.

Do leta 1946 je delovala nižja gi-
mnazija v poslopju osnovne šole, 

kjer je vladala velika prostorska 
stiska. Zato se je gimnazija vselila 
v graščino Brdce. Šolski okoliš niž-
je gimnazije je obsegal ob ustano-
vitvi celotno Zgornjo Savinjsko do-
lino. Pozneje sta bili ustanovljeni 
sedemletki še v Gornjem Gradu in 
na Ljubnem, ki sta se kasneje pre-
imenovali v nižjo gimnazijo. Leta 
1957 pa so se nižje gimnazije pre-
imenovale v osemletke. Tako sta se 
štirirazredna osnovna šola in nižja 
gimnazija združili v enotno osem-
letko. Za upravitelja je bil imeno-
van Franjo Vajd, takratni upravitelj 
nižje gimnazije.

TG

V VELENJU OBRAVNAVALI POKRAJINSKO ZAKONODAJO

Zavzemanje za ustanovitev pokrajine SAŠA
Svetniki Mestne občine Velenje 

(MOV) so na seji občinskega sveta 
26. januarja soglasno sprejeli sklep 
o stališčih sveta k osnutku pokra-
jinske zakonodaje, ki predvideva 
Zgornjo Savinjsko dolino v sklopu 
Koroško-šaleške regije. V sporoči-
lu za javnost so zapisali, da se je 
Svet MOV ponovno zavzel za usta-
novitev pokrajine SAŠA, kot že do 
sedaj imenujejo neformalno regijo 
znotraj Savinjske statistične regije. 

Tudi zgornjesavinjski župani so 
že izrazili nasprotovanje vključitvi 
naši občin v Koroško-šaleško po-

kar je tudi želja lokalnih skupnosti, 
je bil tudi zanj sprejemljiv in pozi-
tivno sprejet. Izrazil je zadovoljstvo 
s proaktivnostjo lokalne skupnosti 
in pripravljenostjo na sodelovanje.

ZA DECENTRALIZACIJO IN 
SKLADEN REGIONALEN RAZVOJ

V Velenju se zavzemajo za 
poglobljeno razpravo na občinskih 
svetih posameznih občin. Ustanav-
ljanje regij pa naj sledi ciljem de-
centralizacije, skladnega regional-
nega razvoja, uravnoteženega fi-
nanciranja in izboljšanja storitev 
za ljudi, pri teritorialni delitvi pa 
naj se upošteva obstoječa razvoj-
na partnerstva.

NARALOČNIK O NUJNOSTI 
USTANOVITVE POKRAJIN 

Na seji sveta je sodeloval tu-
di državni svetnik Franjo Nara-
ločnik, župan občine Ljubno, ki 
je izpostavil zgledno sodelovanje 
z Mestno občino Velenje, saj zna 
prisluhniti tudi drugim občinam 
SAŠA regije. Poudaril je, da je usta-
novitev pokrajin nujna zaradi de-
centralizacije in skladnega razvo-
ja vseh pokrajin. V podobni obliki 
bodo sprejet sklep obravnavali tudi 
sveti ostalih občin Zgornje Savinj-
ske in Šaleške doline.

SLEDI POSVET ŽUPANOV 
SAŠA REGIJE

Sprejet sklep bodo posredovali 
državnemu svetu, ki vodi postop-
ke priprave pokrajinske zakonoda-
je. Ker občine SAŠA regije v obliko-
vanje pokrajinske zakonodaje niso 

bile vključene, je župan MOV Peter 
Dermol napovedal posvet župa-
nov SAŠA regije, na katerega bo-
do povabljeni pripravljavci pokra-
jinske zakonodaje.

ZGORNJESAVINJSKI ŽUPANI 
PROTI VKLJUČITVI V KOROŠKO-

ŠALEŠKO REGIJO
Poleg večinskega mnenja, da 

je ustanovitev pokrajin potrebna, 
se zgornjesavinjski župani s pre-
dlogom, po katerem bi jih umesti-
li v Koroško-šaleško regijo, ne stri-
njajo. Nasprotujejo že samemu po-
imenovanju pokrajine, saj v ime-
nu Savinjska sploh ni zajeto. Po-

misleke imajo nad veliko oddalje-
nostjo večine zgornjesavinjskih in 
koroških občin. Tudi od predvide-
nega sedeža regije v Slovenj Grad-
cu jih loči velika oddaljenost in sla-
be prometne povezave, najdejo pa 
malo stičnih točk. 

Poleg tega želijo vedeti, kaj bo 
prinesla ustanovitev pokrajin za 
manjše občine. Osnutek pokrajin-
ske zakonodaje je v javni obravna-
vi do 1. marca. Začetek delovanja 
pokrajin je predviden za 1. januar 
2023, temu bi sledil postopen pre-
nos nalog na posamezne pokrajine 
do leta 2030.

Barbara Rozoničnik

Državni svetnik in župan občine Ljubno Franjo Naraločnik je 
poudaril, da je ustanovitev pokrajin nujna. (Foto: Franjo Atelšek)

krajino, predvsem zaradi velike od-
daljenosti nekaterih zgornjesavinj-
skih in koroških občin, med kateri-
mi ni skupnih interesov. 

PREDLOG USTANOVITVE 
POKRAJINE SAŠA SPREJEMLJIV

Na seji je predsednik državne-
ga sveta Alojz Kovšca prek apli-
kacije zoom predstavil postopke 
pri pripravi pokrajinske zakonoda-
je. Poudaril je, da se končna odlo-
čitev glede oblikovanja pokrajin ne 
bo sprejela brez širšega konsenza. 
Predlog ustanovitve pokrajine SA-
ŠA, ki v praksi dejansko že živi, in 

Do 1. marca
je v javni obravnavi osnutek 
pokrajinske zakonodaje.



Savinjske novice št. 5, 5. februar 202112

Organizacije, Oglasi

ENOTE OSREDNJE KNJIŽNICE MOZIRJE PONOVNO ODPRTE

Vračanje gradiva tudi izven delovnega časa

Zabojnik za vračanje knjižničnega gradiva 
omogoča vračilo 24 ur na dan vseh sedem 

dni v tednu.

V skladu z nekoliko boljšo epidemiološko sli-
ko je prišlo do sproščanja nekaterih dejavnosti. 
Tako je od 25. januarja dalje tudi v vseh enotah 
Osrednje knjižnice Mozirje možen vstop v pro-
store knjižnice, vendar je poslovanje prilagoje-
no razmeram. Možna je izposoja gradiva (pultni 
dostop) in v prostorih knjižnice vračilo gradiva v 
za to namenjene škatle. Še vedno namreč velja 
navodilo NIJZ, da gre vrnjeno gradivo pred na-
daljnjo izposojo v tridnevno karanteno. 

Prav tako je še vedno omejeno število oseb 
v knjižnici. Ker dostop obiskovalcev do knjižnih 
polic še ni mogoč, je priporočljivo, da uporabni-
ki knjižnice želeno gradivo naročijo pred priho-
dom v knjižnico preko telefona, elektronske po-
šte ali portala Moja knjižnica.

NOVOST, KI BO OLAJŠALA VRAČANJE 
GRADIVA 

V Knjižnici Mozirje, ki je največja enota Osre-
dnje knjižnice Mozirje, so z namenom, da poskr-
bijo za čim manj stikov in čim večjo mero var-
nosti, v prejšnjem tednu pred knjižnico posta-
vili zabojnik za vračanje knjižničnega gradiva. S 
tem je vračanje gradiva, izposojenega v osrednji 
enoti v Mozirju, odslej enostavnejše. Uporaba za-

bojnika je namreč možna 24 ur na dan vseh se-
dem dni v tednu, vrnjeno gradivo pa bo v seda-
njih epidemioloških razmerah iz uporabnikove 
izkaznice dokončno razknjiženo tri dni po vra-
čilu, tudi zanj namreč velja tridnevna karantena.

ZAŠČITNI UKREPI ŠE VEDNO VELJAJO
Zamudnine se v času razglašene epidemije 

ne obračunavajo, prav tako so izklopljeni opo-
mini, seveda pa mozirski knjižničarji bralce po-
zivajo, da gradivo redno vračajo in s tem omo-
gočijo, da je na voljo ostalim bralcem. 

Kot je za sedaj še onemogočen dostop do 
knjižnih polic, tudi čitalnice še niso dostopne, 
mogoča ni niti izposoja revij na dom. Še vedno 
tudi velja, da naj v knjižnico vstopajo le zdrave 
osebe, pri tem je obvezna uporaba zaščitne ma-
ske in razkuževanje rok ob vstopu in izstopu ter 
upoštevanje varnostne razdalje.

Tekst in foto: TG

Priporočljivo je, da uporabniki knjižni-
ce želeno gradivo naročijo pred prihodom v 
knjižnico preko telefona, elektronske pošte 
ali portala Moja knjižnica.

6 MESECEV BREZPLAČNO ZA NOVE STRANKE
Izberite NLB in izkoristite:

• 6-mesečno brezplačno vodenje paketa 
Osnovni, Aktivni ali Premium (ponudba velja do 
28. februarja 2021)

• 6-mesečno brezplačno vodenje poslovnega 
paketa Osnovni in Celoviti (ponudba velja do 31. 
maja 2021)
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Urejene finance so temelj varne in brez- 
skrbnejše prihodnosti. Zato je pomembno, 
da že danes naredite vse, kar lahko, da se 
nanjo dobro pripravite. 

ENOSTAVNO IN UGODNO Z NLB PAKETI
Izbira zanesljive in zaupanja vredne banke 

je gotovo prvi korak, ki ga lahko naredite takoj. 
Vabljeni v NLB, kjer lahko enostavno odprete 
osebni račun ali sklenete enega od naših ban-
čnih paketov (Osnovni, Aktivni, Premium ali Moj 
svet). Prednost paketov je ravno v tem, da za 
storitve, ki jih potrebujete, plačujete enotno me-
sečno nadomestilo, kar je ugodneje, kot če bi 
plačevali vsako storitev posebej. Mobilna ban-
ka Klikin, spletna banka NLB Klik, kartica z od-
loženim plačilom in mobilna denarnica NLB Pay, 
v kateri lahko varno in enostavno potrjujete tudi 
spletne nakupe, so v zadnjem času postali ne-
pogrešljivi, zato smo jih, poleg ostalih storitev, 
vključili v prav vse naše bančne pakete. 

EDINA BANKA, ODPRTA 24/7
Uporabniki mobilne banke Klikin boste lah-

ko prek svojega mobilnega telefona enostav-
no preverili stanje na računih ali razpoložljiva 
sredstva na karticah z odloženim plačilom, pla-
čevali račune in položnice, sklenili Hitri kredit do 
35.000 EUR v le nekaj minutah ali naročili osta-
le bančne storitve (npr. sprememba limita, na-

Iščete novo banko? Izberite modro.
ročilo kartice z odloženim plačilom), zanje pa z 
oddaljenim podpisom, brez obiska poslovalnice, 
podpisali vse potrebne dokumente. Za pomoč, 

naročilo kredita ali kateri drug bančni opravek 
pa se lahko 24 ur na dan, vse dni v tednu, obrne-
te tudi na svetovalce v NLB Kontaktnem centru.

POSLOVNI PAKETI ZA PODJETJA
Osnovne storitve, ki jih podjetja najpogoste-

je uporabljate in potrebujete za sodobno po-
slovanje, smo v NLB združili v poslovna pake-
ta Osnovni in Celoviti. Oba vključujeta napre-
dne digitalne storitve, zato lahko večino banč-
nih storitev opravljate brez obiska poslovalnice 
v e-banki NLB Proklik ali mobilni banki Klikpro, 
s prodajnim mestom POS pa svojim strankam 

omogočite varno brezstično plačevanje s karti-
cami ali mobilno denarnico NLB Pay. V času več-
jih likvidnostih potreb je za podjetja dobrodošla 
možnost sklenitve Hitrega kredita in Hitrega li-
mita v Klikpro, do likvidnostnih sredstev pa lah-
ko hitro pridete tudi s prodajo terjatev v sple-
tni aplikaciji NLB Odkup terjatev. Paketa lahko 
dopolnite tudi z drugimi ugodnostmi. Med njimi 
je NLB Poslovna kartica Mastercard s polovič-
no članarino za prvo leto, ki jo odslej lahko tu-
di dodatno zavarujete za primer izgube ali kraje. 

MENJAVA BANKE JE ENOSTAVNA
Postopek menjave banke je hiter, enostaven 

in brezplačen. Oglasite se v najbližji NLB poslo-
valnici z osebnim dokumentom in potrdilom o 
davčni številki in skupaj bomo uredili vse pot-
rebno. Fizične osebe pa lahko odprete račun tu-
di prek video klica, brez obiska poslovalnice.
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Zgodovina in narodopisje

Ignac Orožen o cerkvi svetih Primoža 
in Felicijana

Na poti proti zahodu Zadrečke doline smo pri 
opisih podružničnih cerkvenih stavb, kot nam 
jih je leta 1877 zapustil Ignac Orožen v nemško 
pisani knjigi Dekanija Gornji Grad (Das Deka-
nat Oberburg), še naprej v župniji Gornji Grad. 
Cerkev svete Magdalene na pokopališču v Gor-
njem Gradu je bila predstavljena prejšnjič, zdaj 
pa sta na vrsti še dve višinski, tokrat nad Gor-
njim Gradom, na hribu, ki se imenuje tudi Sem-
primož. – Prevod z najnujnejšimi opombami, za-
pisanimi v oglatih oklepajih, in fotografiji ter pri-
pis so prispevek urednika zgodovinsko-narodo-
pisne strani.

CERKEV SVETIH PRIMOŽA 
IN FELICIJANA

Po navadi jo imenujejo po svetem Florijanu. 
Stoji na južni strani trga Gornji Grad na viso-
kem skalnem podaljšku Menine. Tudi ta cerkev 
je [tako kot cerkev svetega Lenarta pod Roga-
tcem] imenovana že v gornjegrajskem urbarju 
iz leta 1426 (na strani 18), kjer [latinsko-nem-
ško] piše: »Zwetecz am poseg st. 1 mr. minus 
10 d. Item ad st. primum lib. 0,5 d.« [Podložnik 
Svetec »na požganiji«, lazu, torej na kmetiji, ki 
je nastala tako, da so posekali gozd in požgali 
grmovje, daje dve denarni dajatvi, drugo cerkvi 
svetega Primoža.]

Vizitacijski zapisnik iz leta 1631 pravi o tej 
cerkvi [v latinščini]: »Cerkev svetih Primoža in 
Felicijana na hribu: v njej je en oltar. Sedanja 
okna so majhna in jih je treba povečati. Kape-
la svetega Florijana: oltar je posvečen. Okna so 
majhna in jih je treba povečati in zastekliti.«

Zdaj ima cerkev v novejšem času izdelan 
glavni oltar svetih Primoža in Felicijana. Kape-
la svetega Florijana stoji ob cerkvi, in sicer na 
moški strani. Njen oltar je iz 17. stoletja. 

Najmanjši od treh zvonov v tej cerkvi ima na-
pis: »S. Prime et Feliciane orate pro nobis. Adam 
Khokhel undt Juri Ramsakh Beide Zechprebste. 
Adam Khokhel hadt mich zu Nazaret Gossen 
1648. [= Sveta Primož in Felicijan, molita za 
nas. Adam Kokelj in Jurij Ramšak, oba cerkve-
na ključarja. Adam Kokelj me je ulil v Nazarjah 
leta 1648.]« Druga dva zvonova sta iz novejše-
ga časa.

PRIPIS O STARIH IN NOVIH ČASIH
Kot pišeta Avguštin Stegenšek v knjigi Deka-

nija gornjegrajska (Maribor, 1905) in Jože Curk 
v knjigi Sakralni spomeniki na območju obči-
ne Mozirje (Celje, 1967), so na zvonu iz leta 1648 
okrasni pasovi in reliefi, ki predstavljajo Golgo-
to, Ano Samotretjo in Kraljico Marijo z detetom. 
Druga dva zvonova, ki ju je ulila Kranjska indu-
strijska družba, sta iz let 1922 in 1923. 

Cerkev je prvič omenjena posredno leta 1389, 
ko se v neki listini omenja Drakslovo posestvo 
pod hribom svetega Primoža. Tlakovana je bila 
leta 1529, kot je dokazoval prejšnji opečni tlak. V 
prvi polovici 17. stoletja sta tu tesno ena ob dru-
gi stali dve stavbi. Po letu 1650 je cerkev dobila 
sedanji zvonik in kapelo svetega Florijana, in si-
cer tako, da so ali podaljšali ladjo prvotne, manjše 
cerkve svetih Primoža in Felicijana in ji prizidali 

kapelo svetega Florijana ali pa so kapelo svetega 
Florijana podrli in potem povečali sedanjo cerkev.

Nad glavnim vhodom v cerkev je v lesen pod-
boj vrezan napis:

OD PERVO VIRNIH KRISTIANOV SIM BLA 
POSTAVLENA VLETI 1094. IN ZVERHAM VRET 
POPRAVLENA VLETU 1874. OBČASO CERKO-
NIH OSKEBNIKOV LUKEŽA ŠTORGLA IN JURJA 
VRŠNIKA.

(V besedi VLETU sta E in T iznajdljivo zdru-
žena v en sam znak.) Leto postavitve prvotne 
cerkve 1094 je vprašljivo.

Na pročelju cerkve, na zahodu, kjer bi pričako-
vali vhod, ki pa mora biti zaradi razgibanega tere-
na z juga, je upodobljen sveti Florijan kot gasilec.

Ob vznožju hriba, na katerem stoji cerkev sve-
tih Primoža in Felicijana, je kužno znamenje, vi-
soko kake 3 metre, najbrž iz 17. stoletja.

Cerkev svetih Primoža in Felicijana z jugozahoda

Napis na leseni prekladi nad vhodnimi vrati
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Nasveti

Zimska barvitost rastlin

Tudi v zimskem času nam številne grmovni-
ce polepšajo in popestrijo naš vrt. Precej živah-
ne barvitosti lahko vnesemo v vrtove z izbrani-
mi grmovnicami in rastlinami. 

BARVNA STEBLA
Poleg obarvanih cvetov in plodov lahko upo-

rabimo barvna stebla. Med te grmovnice uvr-
ščamo številne drene, ki poženejo stebla v ru-
meni, oranžno-rumeni, rdeči, koralno rdeči in 
celo škrlatni barvi. 

Niso pa dreni edine grmovnice z barvnimi 

Telohi napovedujejo skorajšnjo pomlad

Mahonija ima poleg rumenih cvetov tudi 
modre plodove.

stebli. Sorta bele vrbe Chermesina bo kljub ime-
nu pognala čudovita rdečkasta stebla. Lahko 
uporabite tudi sorto robide Rubus cockburnia-
nus Goldenvale. 

POZIMI CVETOČE RASTLINE
Posebej dragoceni so zimski cvetovi. Za do-

datno barvitost gred ob koncu zime bo poskr-
bel volčin, ki bo zacvetel s prekrasnimi rožna-
timi cvetovi. Posadite lahko še pozimi cvetoče 
grmovnice sarkokoko in skimijo. Obe sta zim-
zeleni in bosta pozimi dale gredi lepo struktu-
ro. Sarkokoka je sorodnica poznanega pušpana. 
Lahko bi ji rekli, da je njegova manjša, lepša in 

dišeča sestrična. Pozimi cvetijo tudi nepozebni-
ki, ki zelo prijetno dišijo. Cvetijo tudi brogovite z 
rožnatimi cvetovi. 

Med zimsko cvetoče rastline spadajo tudi te-
lohi, ki jim pravimo tudi božična roža. Cvetijo v 
zimskem času in napovedujejo skorajšnjo po-
mlad.

OBARVANI PLODOVI GRMOVNIC
Živahno obarvani plodovi grmovnic nam lah-

ko tudi polepšajo zimski vrt. Najbolj popularna 
grmovnica z rdečimi plodovi je prav gotovo bo-
dika ali drugače imenovana božji les. 

Malo nižja grmovnica je tudi mahonija. Vklju-
čili bi jo lahko v skupino prej omenjenih pozimi 
cvetočih grmovnic, vendar bodo poleg lepih in 
živahnih rumenih cvetov zimski vrt polepšali tu-
di njeni modri plodovi.

Bodika ali božji les

PODARI PRIJAZNO BESEDO

Najlepše stvari v življenju niso stvari

Marsikomu dandanes ogromno pomeni le 
močan stisk roke, prijazen pogled in kakšna le-
pa beseda. Zdi se mi, da tega resnično primanj-
kuje. Toplina, iskrenost in občutek, da se še lah-
ko na nekoga zaneseš. Da je nekje nekdo, ki ti 
bo pomagal, ko bo šlo kaj narobe, ki ti bo le stal 
ob strani, ko ti gre na jok. 

MATERIALNE STVARI OSREČIJO LE ZA 
KRATEK ČAS

Vse preveč je poudarka na materialnih dob-
rinah. Nemalokateri starš otroku raje kupi kup 
dragih igrač, kot da bi mu prebral pravljico, se z 

njim igral in mu znal prisluhniti, ko ga ta potre-
buje. Premalo je poudarka na temeljnih vredno-
tah, kot so razumevanje, ljubezen, potrpežlji-
vost, sočutje. 

Mislim, da so se te vrednote nekako izgubile 

v času, vsem se stalno mudi, marsikdo obupuje, 
nima več volje in vztrajnosti ter misli, da stva-
ri pridejo kar same od sebe. Vendar ne slabe 
ne dobre ne pridejo iz niča, za vse nekje obsta-
ja nek razlog. Z veliko volje, potrpežljivosti in ra-
zumevanja se marsikaj da narediti, rezultati se 
vedno pokažejo, pa če so razmere na videz še 
tako nemogoče. 

POGLED NA SVET JE POGOSTO LE ODRAZ 
NAŠEGA NOTRANJEGA SVETA

Potrebno je vzeti v obzir, da marsikatera stvar 
dandanes ni pravična, pa se nam lahko pripeti. 
Tako pač je. Nikoli ne bo pravično za vse, treba 
se je naučiti s tem živeti in še vedno ne obupati. 
Nikjer ni zagotovila, da se ne bomo »opekli«, da 
se bo vse izteklo tako, kot naj bi se oziroma ta-
ko, kot smo si zamislili v svoji glavi. Vse stvari ni-
so odvisne le od nas, so tudi splet različnih oko-
liščin in ljudi okoli nas, saj ne živimo v majhnem, 
izoliranem, pravljičnem svetu. 
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A na marsikaj le imamo vpliv, 
sami usmerjamo svoje misli, sa-
mi imam nadzor nad lastnim živ-
ljenjem, nad tem, kako si razlaga-
mo določene situacije. Te si lahko 
namreč interpretiramo na ogrom-
no različnih načinov. Zakaj bi si 
ustvarjali nepotrebne skrbi, ki se v 
večini sploh ne uresničijo? 

NAREDI NEKAJ LEPEGA ZA 
SOČLOVEKA

Pogosto se pogovarjam z ljud-
mi, ki tega nimajo, mislijo, da ima-
jo drugi popoln vpliv nad njimi, pa 
naj si bodo to starši, sorodniki, par-
tnerji ali prijatelji. Koliko je nemoč-
nih ljudi, ki zaradi zelo različnih 
stvari niso zmožni sami vzeti vaje-

ti v svoje roke. Vse več je žalostnih, 
obupanih in depresivnih ljudi. 

A življenje samo po sebi sploh ni 
tako črno, grdo in brezupno, kot se 
številnim zdi. Takšnim ljudem mo-
ramo znati pokazati, da je vredno 
živeti, da so še lepe stvari, ki prina-

šajo veselje. Jim podariti nasmeh, 
jim prisluhniti, saj takšne stvari 
štejejo. Z denarjem se res da mar-
sikaj kupiti, a pristne ljubezni, pri-
jateljstva, smeha in zadovoljstva 
pa zagotovo ne.

Tanja Povhe

130 LET PUSTOVANJA V MOZIRJU

Tradicionalnih prireditev zaradi epidemije ne bo

Kronist Žiga Laykauf je leta 1921 zapisal, 
da Mozirjani že trideset let počenjajo pust-
ne norčije na trgu. Že pred tem so v Mozir-
ju poznali tako imenovane močnike, ki so na 
pustni torek preganjali otroke in mimoidoče. Mozirski pustnaki obeležujejo 130-letnico pustovanj v Mozirju, a tokrat brez tradicionalnih 

prireditev, kot je mednarodna karnevalska povorka.

Letos bi s prireditvami, ki se vsako leto zvrsti-
jo na pustni torek, pred njim in po njem, obeleži-
li 130-letnico pustovanja v Mozirju. Zaradi epide-
mije covida-19 pa odpade tudi večina dogodkov 
povezanih s pustom.

OD PALETE DOGODKOV OSTALO BOLJ MALO
Pustna srenja se je letos, hočeš nočeš, mora-

la na tajni seji pokoriti pravilom, ki veljajo v teh 
skrajno čudnih časih. Vrsta ukrepov, predvsem 
prepovedi, je pač potrebna, če hočemo, da se 

ta kuga, imenovana koronavirus, umiri in zaje-
zi. Kljub obletnici, ki bi bila drugače še posebno 
bogato praznovana in obeležena, letos domala 
vse prireditve odpadejo. 

PISANA OKRASITEV, PISANA BESEDA IN 
KRALJICA OSTAJAJO

Za priokus časa, ki ga obožujejo predvsem ot-
roci, čislajo pa tudi odrasli, bo poskrbljeno vsaj 
za pisano okrasitev kraja. Da ne bo šel čas mi-
mo brez pisane besede, bodo pustnaki izdali ča-

sopis Pustni kurir, ki je svojevrstna bodica aktu-
alnih dogodkov. Časopis bo prišel v vsa gospo-
dinjstva v mozirski občini. Aktualna pustna kra-
ljica Hana Selišnik, ki prihaja z Rečice ob Savinji, 
je ostala in obdržala naziv še za eno leto. 

OBUJANJE SPOMINOV
Pustnaki bodo v reklamnih panojih postavili na 

ogled razstavo fotografij, ki segajo vse iz leta 1904 
do sedaj. To pa bo tudi vse, kar razmere trenutno 
dopuščajo izvesti. Ko se bo stanje izboljšalo, bo-
do pripravili še razstavo zgodovine pustovanja v 
Mozirju in filmski večer. Obstaja namreč vrsta po-
snetkov pustovanj, najstarejši še iz leta 1964.

GOLAŽIJADA ŠE V PLANU
Z upanjem, da epidemija in z njo poveza-

ni ukrepi čimprej potonejo v pozabo, se ozirajo 
naprej. Konec maja ali v začetku junija je v nji-
hovi domeni organizacija največje golažijade v 
Sloveniji. Na sejmišču ob Savinji se vsako leto 
zbere okoli 35 ekip, ki se pomerijo v kuhanju go-
laža. Manifestacija se je odlično prijela, kar kaže 
obisk domačinov. Redkokateremu drugemu do-
godku jih je priča toliko, kot ravno kuhanju go-
laža.

Tekst in foto: Benjamin Kanjir
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Samostanska knjižnica Nazarje hrani knjižne dragocenosti

Viri in prikazi o zgodovini nazarske samostanske knjižnice:
Spletna stran frančiškanskega samostana Nazarje
Dolar, Jaro: Frančiškanska knjižnica v Nazarjah; v knjigi Grad Vrbovec.
Bahor, Stanislav: Skriti knjižni zakladi : pisna dediščina samostanskih 
in cerkvenih knjižnic v Sloveniji

Knjižnica v nazarskem franči-
škanskem samostanu je ena izmed 
ohranjenih slovenskih samostan-
skih knjižnic, ki so bile pomembni 
kulturni centri v času svojega na-
stanka. Kljub temu da ne sodi med 
najbogatejše tovrstne knjižnice v 

Sloveniji, hrani bogat knjižni fond. 
Sestavlja ga nekaj zelo zanimivih 
knjig, ki se uvrščajo med zaklade 
slovenske kulturne dediščine. 

KNJIŽNICE OD NEKDAJ 
POMEMBNA KULTURNA 

SREDIŠČA
Že v davni preteklosti so nasta-

jale knjižnice z izrecnim namenom 
pospeševanja znanosti in umetno-
sti. Že takrat so predstavljale sre-
dišča kulturnega življenja. V zgo-
dnjem srednjem veku so se začele 

pojavljati prve samostanske knji-
žnice v Italiji, ki so s propadom za-
hodnorimskega cesarstva pode-
dovale rimsko kulturno izročilo. 

Dr. Sonja Svoljšak je v delu Zgo-
dovina knjige in knjižnic zapisala, 
da so bile samostanske knjižnice 
»zavetišče« kulture in znanosti vse 
do ustanovitve univerz v 12. sto-
letju, v mnogo primerih pa še tu-
di kasneje. Samostanske knjižnice 

so na ozemlju Slovenije nastaja-
le vzporedno z nastajanjem samo-
stanov. Vsaka izmed njih je imela 
ob ustanovitvi nekaj osnovne »ob-
vezne literature«, veljalo pa je, da 
je samostan brez knjige kot orožar-
na brez orožja.

NASTANEK SAMOSTANSKE 
KNJIŽNICE V NAZARJAH

Domneva se, da so frančiškani 
ob prihodu v Nazarje leta 1632 s sa-
bo prinesli zbirko knjig. O tem pri-
ča najstarejši ohranjeni vpis v ne-
ko knjigo iz leta 1664, saj je knjižni-
ca že takrat imela svoj katalog. 

Na spletni strani nazarskega sa-
mostana je zapisano, da se za za-
četek njihove knjižnice šteje 6. ja-
nuar 1752. Takrat je svoje knjige 
nazarski knjižnici zapustil komisar 
Ludvik Umek iz Gornjega Grada. 
Verjetno se je knjižnica razvijala 
tudi s sredstvi iz ustanove, ki jo je 
za samostanke knjižnice ustanovil 
frančiškanski definitor Sigismun-
dus (Žiga) Škerpin. Njegovi zapiski 

so hranjeni v frančiškanskih samo-
stanih v Ljubljani in Kamniku. Med 
knjigami v nazarski knjižnici se na-
haja tudi knjiga z njegovim tiska-
nim ekslibrisom. 

KLJUB POŠKODOVANEMU IN 
ODTUJENEMU FONDU JE TA ŠE 

VEDNO BOGAT
Knjižnica nazarskih frančiškan-

ov je delila usodo več samostan-
skih knjižnic v Sloveniji, ki so bi-

le med 2. svetovno vojno močno 
poškodovane. Številne knjige so 
bile odtujene, mnoge so za nekaj 
desetletij postale prave begunke, 
shranjene v neustreznih prostorih. 

Knjižnični fond vsebuje prib-
ližno 5000 enot gradiva z letnica-
mi nastanka od leta 1497 do 1830. 
Od leta 1996 se nahaja v pozida-
nem vzhodnem delu samostana 
in je odprta za javnost. Urejena je 
po vzoru starih samostanskih knji-
žnic, pri postavitvi pa je sodeloval 
bibliotekar Jaro Dolar. Knjige so 
razvrščene po posameznih stro-
kovnih skupinah, označenih z rim-
sko številko, in po formatih znotraj 
strokovnih skupin. 

Večji del fonda predstavlja knji-
žno gradivo s področja teologije. 
Zastopani so tudi medicina, pra-
vo, zgodovina, jezikoslovje, leksi-
koni in beletristika. Najpomemb-
nejše mesto v knjižnici zavzema-
jo biblije. Nekaj jih je izredno za-
nimivih. 

Knjižnica je dobila svoje prostore v pozidanem vzhodnem delu 
samostana leta 1996 in je po dogovoru odprta za javnost.

Kljub težki zgodovini nazarske samostanske knjižnice je njen knjižni 
fond še vedno bogat.

Zelo lepo je ohranjena Dalma-
tinova Biblija iz leta 1584. Prava 
dragocenost je Trubarjev prevod 
evangelijev. Ponos knjižnice pred-
stavlja tudi pet inkunabul, saj so 
ohranjeni primeri inkunabul zelo 
redki in dragoceni. 

Najstarejši katalog knjižnice ni 
ohranjen. Edini katalog, ki se je le 
delno ohranil, je vključen v knjiži-
co, v katero so zapisovali dohod-
ke samostana. Kljub temu da na-
zarska frančiškanska knjižnica ni 
najbogatejša med samostanskimi 
knjižnicami v Sloveniji, predstavlja 
pravi zaklad, saj hrani knjige, ki so-
dijo med zaklade slovenske kultur-
ne dediščine.

Roman Mežnar,
 foto: Tatiana Golob

Zbirko knjig so leta 1632
domnevno prinesli frančiškani ob 
prihodu v Nazarje.

Približno 5000 enot
gradiva vsebuje knjižnični fond z 
letnicami nastanka od leta 1497 do 1830. 
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Žalostna vest, da se je v 71. letu starosti po tež-
ki bolezni za vedno poslovila članica Čebelarske 
družine Janeza Goličnika Mozirje, je nas čebelar-
je presenetila in prizadela.

Že od ustanovitve Čebelarske zveze zgornjesa-
vinjsko-šaleškega območja (ČZ SA-ŠA) v letu 2006 
smo z gospo Marijo Lebar aktivno sodelovali. Pre-
poznala je pomen čebelarjenja in zato je prisluhni-
la našim željam in potrebam. S svojim znanjem je 
pripomogla k izdajam raznih zloženk, brošur, glasil 
in priročnikov s področja čebelarstva.

Njena najpomembnejša dela se kažejo pri 
izdaji glasila za čebelarje, brošure o življenju 
in delu našega rojaka, župnika Janeza Golič-
nika in priročnika za čebelarje Iz preteklosti 
v prihodnost.

Gospa Marija je sprejela naloge urednice na-
šega glasila Čebelica SAŠA in od takrat uspeš-

Mariji Lebar v slovo in spomin
no uredila 29 številk tega glasila. V mesecu okto-
bru smo iz njenih rok čebelarji prejeli zadnjo šte-
vilko tega glasila. Nihče ni pomislil, da jo bomo 
tako hitro izgubili.

Ob 200-letnici smrti gospoda Janeza Golični-
ka, našega rojaka, doma iz Mozirja (1737-1807), 
župnika, prevajalca in naprednega čebelarja, je 
gospa Marija zbrala gradivo, ga uredila in opre-
mila ter v sodelovanju s ČD JG Mozirje izdala bro-
šuro o njegovem življenju in delu. Zbrati te po-
datke ni bilo lahko, kajti pisnega gradiva je bilo 
zelo malo, in še to raztreseno v zgodovinskih in 
cerkvenih arhivih po Sloveniji. Gospa Marija je 
vse z veliko truda in njene volje to tudi zmogla.  

Leta 2010 je ČZ SA-ŠA izdala brošuro Priroč-
nik za čebelarje Iz preteklosti v prihodnost. 
Gospa Marija je prisluhnila želji čebelarjev in kot 
urednica zbrala, uredila in lektorirala vso strokov-
no gradivo ter nudila strokovno pomoč od pripra-
ve do izdaje tega priročnika. Obiskala je vse čebe-
larje v Zgornji Savinjski in Šaleški dolini, poslika-
la vse čebelnjake in jih predstavila v tem priročni-
ku (preko 400 fotografij čebelnjakov). Ta knjižica 
je prva zbrana in zapisana beseda o delu in živ-
ljenju čebelarjev v svojih čebelarskih organizaci-
jah v našega okolju. Obenem nudi čebelarjem tu-

di strokovne nasvete s področja naše dejavnosti.
Gospa Marija je vse skozi objavljala tudi razne 

članke o življenju čebel in delu čebelarskih dru-
štev in ČZ SA-ŠA v Savinjskih novicah in revi-
ji Slovenski čebelar ter drugih sredstvih javne-
ga obveščanja. S tem je prispevala k večji pre-
poznavnosti in pomembnosti čebelarjenja.

Za njeno prizadevno delo na področju dejavno-
sti naše Zveze smo ji leta 2011 podelili najvišje pri-
znanje ČZ SA-ŠA odličje Antona Janše II. stopnje.

Iz naših vrst smo z odhodom gospe Marije Le-
bar čebelarji izgubili pomembno osebo. Za njen 
trud in pripravljenost za njeno pomoč in njeno 
minulo delo smo ji čebelarji iz srca hvaležni. S 
tem je gospa Marija v širši javnosti in med čebe-
larji dvignila pozitivne poglede na čebelarjenje. 

Gospa Marija, bila si nam prijateljica, so-
delavka, vedno pripravljena pomagati čebe-
larjem, zato te ne bomo pozabili. Ostali bodo 
spomini in pomembna dela, ki si jih zapustila 
tudi nam čebelarjem. Hvala ti! 

Mozirje, januarja 2021

V imenu predsedstva ČZ SA-ŠA in 
ČD JG Mozirje zapisal Marko Purnat

Ob pričetku novega leta je življenjsko pot 
sklenil Vojteh Klemenšek iz Solčave. Kot pod-
jetnik, prvi župan solčavske občine in družbe-
no aktiven občan je s svojim delovanjem po-
membno zaznamoval utrip in razvoj kraja. 

Rojen je bil v Solčavi 2. aprila 1952. Njegovo 
življenje je bilo razpeto med družino, delom v 
domačem podjetju in družbeno odgovornim de-
lovanjem, temeljilo pa je na ponosu, pogumu in 
veri, spoštovanju do sočloveka ter ljubezni do 

V SPOMIN

Vojteh Klemenšek
1952 - 2021

domačega kraja in domovine. V Celju se je izu-
čil za ključavničarja, šolanje pa nadgradil z moj-
strskim izpitom. Kot delovodja je bil sprva zapo-
slen pri Kovinarju, nato Minervi, za krajši čas tu-
di na Kovinarstvu Ljubno, kar mu je odpiralo po-
ti in poznanstva širom Slovenije in takratne Ju-
goslavije. Življenjsko sopotnico je našel v ženi 
Julijani iz Virštanja. V zakonu sta se jima rodili 
hčeri Katja in Tanja. Kljub sprva drugačnim na-
črtom sta se z ženo ustalila v Solčavi in pričela s 
samostojno obrtjo. 

Ključavničarstvo Klemenšek se je širilo, z 
nakupom zemljišča na današnji lokaciji pa 
je podjetje pričelo graditi podobo uspešne-
ga družinskega podjetja za proizvodnjo tran-
sportne opreme Eltras. Podjetje z okrog 40 za-
poslenimi, ki ga danes vodi hči Katja, je pos-
talo prepoznaven ponudnik tovrstne opreme 
na širšem evropskem trgu. Kljub oddaljenosti, 
težji prehodnosti soteske Igla in priložnostim 
drugje je Klemenšek vztrajal v Solčavi in pre-
poznavnost odmaknjene gorske vasi širil tudi s 
svojo dejavnostjo. 

V letih po osamosvojitvi Slovenije se je vse 
bolj vključeval v družbeno in lokalno politično 
življenju. V obdobju pod Občino Luče je vodil 
krajevno skupnost Solčava, s somišljeniki pa si 
je vseskozi prizadeval za samostojno občino. 
Ob ustanovitvi Občine Solčava leta 1998 je bil 

na prvih lokalnih volitvah v prvem krogu izvo-
ljen za župana in na tem mestu ostal dva man-
data. 

Ključno vlogo je odigral tudi v procesu sa-
nacije Macesnikovega plazu, botroval je odpr-
tju državnega mejnega prehoda Pavličevo se-
dlo in asfaltiranju tamkajšnje državne ceste, ši-
ritvi prehoda v soteski Igla ter gradnji nove po-
družnične osnovne šole. 

Za ključno vlogo pri ustanavljanju samostoj-
ne Občine Solčava in pri sanaciji Macesnikove-
ga plazu je Klemenšek leta 2018 prejel priznanje 
Občine Solčava.

Čeprav ni bil strasten lovec, je bil preko 36 let 
aktiven član Lovske družine Solčava, dolga leta 
kot član upravnega odbora in blagajnik. Bil je tu-
di dolgoleten član in velik podpornik Prostovolj-
nega gasilskega društva Solčava. 

Ob podpori žene in hčera je znal sprejeti tudi 
bolezen. V trinajstih letih preizkušenj ni jadiko-
val nad usodo in se vdajal malodušju. Čeprav z 
določenimi omejitvami je še vedno vodil prene-
kateri poslovni projekt. 

»Nastaviti je znal svoja jadra in vanje ujeti še 
tako neznatne sapice. Ni pa se podal v nasprotje 
svojih načel, pa naj je bil veter še tako ugoden,« 
je v poslovilnem nagovoru med drugim dejala 
Mateja Brlec Suhodolnik.

Barbara Rozoničnik
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GODBA ZGORNJE SAVINJSKE DOLINE

Koncert na spletu letošnji nadomestek pravemu

Najstarejši član godbe Ludvik Kričej (desno) je na virtualnem 
koncertu s Tomažem Podlesnikom spregovoril o svoji dolgi 

godbeni poti in zanimivih prigodah.

Tretja sobota v januarju je že tri 
desetletja med ljubitelji kulturnih 
poslastic rezervirana za letni kon-
cert zgornjesavinjskih godbenikov, 
zadnja leta pod vodstvom prof. To-
maža Podlesnika. Epidemija je 
posegla tudi na to področje, zato je 
Športna dvorana Mozirje, ki ob tem 
dogodku poka po šivih, letos sa-
mevala. Kljub temu je koncert le-
tos bil, čeprav zgolj na FB profilu in 
YouTube kanalu godbenikov. Tam 
si ga je doslej ogledalo preko 600 
obiskovalcev.

PRED MIKROFONOM 
PREDSTAVNIKI GODBENEGA 

ANSAMBLA
Podlesnik je za to posebno pri-

ložnost izbral deset skladb iz pre-
teklih koncertov. To seveda ni isto 
kot koncert v živo, vsekakor pa bo-
lje kot nič. Posnetek je bil premier-
no zavrten 16. januarja ob 19. uri, to-
rej ravno v času, ko bi instrumen-

ti morali zadoneti skozi koncertni 
prostor. 

Dirigentov izbor je bil naravnan 
na težavne skladbe in vrsto odlič-
nih gostov, ki dodatno obogatijo 
vsakoletno glasbeno manifestacijo. 
Ob tem je med posameznimi sklad-
bami pred mikrofon povabil pred-

stavnike godbenega ansambla. 
O svojih izkušnjah je sprego-

voril najstarejši član godbe Lud-
vik Kričej. Bogate izkušnje z igra-
njem v godbi je izpostavil seda-
nji tajnik godbe Matej Kranjc. 
Slednji je nasledil tudi izpraznje-
no dirigentsko mesto po bolezni 

MUZEJ VRBOVEC NAZARJE

Regijska razstava v spomin na Almo Karlin odprta za javnost

Ob obisku razstave je treba upoštevati 
vsa priporočila NIJZ. Obvezno je nošenje 
maske, razkuževanje rok in upoštevanje 
medsebojne razdalje.

V Muzeju Vrbovec v Nazarjah je na ogled go-
stujoča razstava Po Alminih poteh. Virtualna 
otvoritev je bila 24. novembra, na dan, ki hkrati 
sovpada z odhodom Alme Karlin v svet. 

Razstavljena dela so ustvarili udeleženci ex 
tempora, ki se je jeseni v organizaciji Javnega 
sklada RS za kulturne dejavnosti (JSKD), koordi-
nacije Celje odvijal ob hiši, kjer je svoja zadnja 
leta preživela Karlinova. 

Ustvarjalci so na stare strešnike – bobrovce sli-
kali motive iz njenega življenja. Med drugimi je na 
razstavi Almina podoba, vlak, ki je bil velik del nje-
nih potovanj, in okenski okvir, ki ponazarja njen 
pogled v svet. Mozirsko območno izpostavo JSKD 

je na ex temporu zastopala Simona Zadravec.
SVETOVNA POPOTNICA

Lani novembra je minilo sto let, odkar se je 
Alma Karlin iz Celja podala na pot okoli sveta, ki 
je trajala kar osem let. Potovala je sama, o deže-
lah, ki jih je obiskala, je redno pisala v časopi-
sih in revijah v nemškem in angleškem jeziku. 
Med potjo se je namreč preživljala s pisanjem 
in risanjem. 

NAPISALA 40 KNJIG, ZNALA DESET JEZIKOV
Na njeni poti okrog sveta jo je gnal razisko-

valni duh, želja po učenju in posredovanju zna-
nja tistim, ki sami niso mogli potovati, ter želja, 
po uveljavitvi v družbi, saj si je s pisanjem na-

meravala utreti pot k slavi. Napisala je štirideset 
knjig. Formalno je Karlinova končala le osnov-
no šolo, z neformalnim izobraževanjem pa si je 
pridobila zelo široko znanje na različnih področ-
jih, predvsem znanje jezikov, obvladala jih je kar 
deset. Bila je tudi zbirateljica, artefakte s cele-
ga sveta je pošiljala v Celje, del njene zbirke se 
je ohranil.

Štefka Sem

VPIS V PRVI RAZRED OSNOVNE ŠOLE

Ob nespremenjenih razmerah bodo vpisi na šolah
Mesec februar je čas, ko šole pošljejo vabilo k 

vpisu bodočim prvošolcem in staršem. Za otroke 
je to poseben dan in jim veliko pomeni. Zaradi ko-
ronavirusne bolezni vse šole v Zgornji Savinjski 
dolini še nimajo točnih terminov vpisa. Postopek 
vpisa bodo povsod izvedli v skladu z veljavnimi 
ukrepi za zmanjšanje tveganja okužbe in prepre-
čevanje širjenja covida-19. O vseh podrobnostih 

vpisa bodo starši šolskih novincev obveščeni po 
klasični pošti. Vpisi bodo potekali na šolah, če ne 
bo sprememb glede omejitev med epidemijo.

VPISI PO 9. FEBRUARJU
Osnovna šola Rečica ob Savinji je o vpisu pi-

sno že obvestila starše, vpisovati bodo začeli po 
9. februarju, vsi pa bodo dobili točno določen 
termin vpisa. Tudi na OŠ Frana Kocbeka Gornji 

Grad so že objavili obvestilo, da bo vpis od 9. do 
12. februarja, izveden pa bo skladno s priporoča-
nimi ukrepi. Na šolo bodo k vpisu bodoče učen-
ce povabili tudi na Osnovni šoli Blaža Arniča v 
Lučah, Ljubno ob Savinji, Mozirje in Nazarje, le 
da še nimajo določenih terminov, povsod pa bo-
do poskrbeli za varnost otrok in staršev.

Štefka Sem

Francija Goljufa in do prihoda To-
maža Gučka. 

Predstavnik srednje generaci-
je godbenikov, solist in dirigentov 
pomočnik Miklavž Pintar je spre-
govoril o svoji glasbeni poti, pred-
stavnica mlajše generacije Daša 
Urlep pa o svojih glasbenih začet-
kih, veliki želji in zadovoljstvu ob 
sodelovanju v godbi. Kratki pogo-
vori ponujajo poslušalcu vpogled 
tudi v zaodrje dogajanja, kar daje 
temu virtualnemu koncertu še do-
datno vrednost.

Posnetek je na voljo na spletni 
platformi YouTube, vreden ogleda 
in poslušanja. Služi tudi kot napo-
ved prihodnjih dogodkov, ko bo-
do razmere dovoljevale in se bo-
do godbeniki smeli začeti družiti 
na pravih vajah. Gotovo pa so željni 
igranja pred občinstvom, ki jim da-
je moč in vzpodbudo.

Tekst in foto: Benjamin Kanjir
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Januarja

Pred 50 leti
RAZPRAVA O ŠOLSTVU

Občinska skupščina je na svoji zadnji se-
ji obravnavala poročilo o delu šol v šolskem 
letu 1969/70 in o stanju na šolskem podro-
čju. Iz poročila je ugotoviti, da je bil učni us-
peh boljši kot lansko leto. Uspešno je izdela-
lo razred 90,9 % učencev. Po posameznih šo-
lah so učni rezultati različni in od vseh učen-
cev jih je razred izdelalo največ na matični 
šoli Rečica ob Savinji (93,6 %) in najmanj na 
matični šoli Gornji Grad (88,6 %). Ta razli-
ka sicer ni zaskrbljujoča. Večja razlika pa je 
v učnem uspehu med najboljšo in najslabšo 
podružnično šolo (Bočna 96 %, Rastke 70 
%), saj znaša razlika kar celih 26 %.

Pred 40 leti
0 STANOVANJSKEM GOSPODARSTVU
V letu 1979 smo v občini Mozirje zapisa-

li v enoletni plan stanovanjske graditve in 
se skupno dogovorili, da bomo zgradili 80 
novih stanovanj, in sicer na Ljubnem ob Sa-
vinji, v Gornjem Gradu, Nazarjah in Solča-
vi. Od tega je bil v drugi polovici pretekle-
ga leta realiziran le blok na Ljubnem. Ver-
jetno se moramo zamisliti, kje so vzroki in 
odgovornost za to. Načrtujemo pa, da bo-
mo na podlagi potreb, prostorskih mož-
nosti in možnosti financiranja zgradili 397 
družbenih in individualnih stanovanj. Po-
manjkljivo je tudi vzdrževanje stanovanj-
skih hiš, predvsem starejših, za kar je med 
individualnimi obrtniki izredno težko dobi-
ti izvajalce del. 

Pred 30 leti
NAJ VIHRAJO NAJLEPŠE ZASTAVE

Nekdo je zapisal nekako takole: ni je lep-
še zastave, kot so plenice, ki vihrajo na na-
ših balkonih. In teh je začuda vsaj v naši ob-
čini iz leta v leto več. Verjeli ali ne, v naši 
občini se trend povečanja števila rojstev ot-
rok nadaljuje že drugo leto. Kar spomnimo 
se, v letu 1988 se je v naši občini rodilo 188 
otrok, v letu 1989 kar 222, lansko leto pa 
že 226, s takimi podatki se pač ne more po-
hvaliti skoraj nobena slovenska občina. Te-
mu primerno raste tudi število prebivalcev 
naše občine. V letu 1989 se je skupno števi-
lo prebivalcev povečalo za 17 ljudi, predla-
ni za 37, lani pa kar za 84 ljudi.

Pripravila Tatiana Golob

ALPENVEREIN AUSTRIA NACHRICHTEN

Luče v avstrijski 
planinski reviji 

Mednarodna mreža gorniške vasi združuje 
alpske kraje, ki svoj turizem razvijajo na teme-
ljih gorniške tradicije brez večje turistične in-
frastrukture in s trajnostnim pristopom. V ugle-
dno mednarodno družbo je vključena tudi Obči-
na Luče, ki vstop v mrežo vidi kot konkurenčno 
prednost svojega območja.

LUČE – PESEM MED GORAMI
Luče so v prispevku v avstrijski planinski revi-

ji Alpenverein Austria Nachrichten predstavlje-
ne kot idilična vas v vzhodnem delu Kamniško- 
Savinjskih Alp. Poleg naravnih lepot je omenje-

na lokalna kulinarika, ljudsko moško petje »na 
tretko in štrto«, ki je edinstveno v vsej Evropi. 
Pravijo, da je to prostor, kjer lahko v samoti uži-
vaš v pristnih naravnih lepotah. V vseh letnih 
časih, različnih odtenkih in prostorih, še navaja-
jo in dodajajo, da pomemben pečat Lučam daje 
reka Savinja, ena najčistejših gorskih rek v Slo-
veniji, ki se skozi kraj vije kot pesem. 

VSAJ 1000 METROV VIŠINSKE RAZLIKE
Pogoj za vstop v mrežo gorniških vasi je, da 

ima kraj manj kot 2500 prebivalcev, da je med 
najnižjo in najvišjo točko vsaj tisoč metrov vi-
šinske razlike ter da ne razpolaga z večjo turi-
stično infrastrukturo in hotelskimi kompleksi. V 
mreži je 20 krajev v Avstriji, štirje v Nemčiji na 
Bavarskem, dva na Južnem Tirolskem in še eden 
v okviru preostale Italije, v Sloveniji pa Jezersko 
in Luče. Luče so se ugledni alpski druščini prid-
ružile septembra 2019.

Barbara Rozoničnik

Po navajanju avstrijske planinske revije se 
najlepša turna smuka ponuja na Dleskovški 

planoti. (Foto: Boštjan Pahovnik) 
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PLANINSKO DRUŠTVO NAZARJE V ČASU EPIDEMIJE

Prilagodili so se omejitvenim ukrepom
Planinsko društvo Nazarje je najmlajše pla-

ninsko društvo v dolini in kot tako zelo živah-
no. Žal je tudi njihovo delovanje omejila koro-
navirusna bolezen oziroma ukrepi za prepreče-
vanje njenega širjenja. Že lanski občni zbor, ki je 
bil tudi volilni, so opravili na daljavo, odpoveda-
na je bila več kot polovica načrtovanih društve-
nih izletov in drugih aktivnosti. 

ČLANARINO POBIRAJO 
NA DALJAVO

V letošnjem letu so opustili tradicionalne pla-
ninske večere v januarju in februarju. Priljub-
ljeni Dom planincev na Farbanci je zaprt in ža-
lostno sameva, upravni odbor deluje na daljavo. 
Tudi članarino pobirajo brezstično. 

V prejšnjih časih so poverjeniki obiskova-
li člane na domu, malo poklepetali ob čaju ali 
kavi ter uredili vse potrebno v zvezi s član-
stvom. 

Letos se člani s poverjeniki dogovorijo o 
vrsti članarine kar po telefonu, nakažejo do-
govorjeno višino plačila na društveni račun 
in v nabiralnik prejmejo znamkice ter letne 
društvene koledarčke in držijo pesti, da se bo 
vsaj del tega, kar je zapisano v programu, lah-
ko tudi izvedlo.

MALO PA LE »MIGAJO«
Ena redkih aktivnosti, ki jo v društvu v tem ča-

su lahko načrtno izvajajo, je vzdrževanje planin-
skih poti, kadar je za to primerno vreme. Marka-

cisti PD Nazarje skrbijo za preko 34 km planin-
skih poti, ki morajo biti v dobrem stanju, saj so 
dobro obiskane, posebno je to veljalo za obdob-
je omejitve gibanja na občine. 

Vsak markacist je zadolžen za svojo pot ozi-
roma odsek. Večina poti ima izhodišče v nase-
ljih in vodijo v smeri Črete oziroma Krašice, kjer 
stoji dom, in proti najvišji točki občine Nazarje, 
Golemu vrhu na Šavnicah na Menini. Poleg te-
ga skrbijo tudi za odsek evropske pešpoti E6 od 
Mozirja do Črete. 

Ogled tradicionalne fotografske razstave je 
društvo omogočilo virtualno, preko spleta. Obi-
skovalci do nje najlažje dostopajo preko društve-
ne spletne strani, na kateri člane obveščajo o 
vseh, žal v tem času redkih društvenih dogodkih 
in drugih novicah.

V GORSKI SVET LE INDIVIDUALNO ALI 
DRUŽINSKEM KROGU

Gibanje v naravi, posebej v vzpetem svetu, 
kjer začne srce zaradi hoje v strmino »pumpa-

ti« močneje, je pomemben dejavnik ohranjanja 
zdravja. Nazarski planinci se v skladu s pripo-
ročili Planinske zveze Slovenije podajajo v hri-
be in gore predvsem individualno ali v družin-
skem krogu. 

V času omejitve gibanja na občine in dolin-
ske megle je bilo to predvsem območje Kraši-

Proti vrhu, soncu in D vitaminu (foto: Ilka Denša)

Markacista PD Nazarje Štefan Brinovšek (v 
ozadju) in Edvard Golob ustvarjata likovno 

inštalacijo na Ciglerjevi poti ali E6. 
(Foto: Aleksander Grudnik)

Za preko 34 km 
planinskih poti skrbijo markacisti PD 
Nazarje. 

ce po njenih dobro poznanih in uhojenih poteh 
zgolj proti soncu in zdravju ali kateremu od nje-
nih vrhov. 

V občini Nazarje se nahaja dvanajst tisoča-
kov, večina od njih je zanimiv planinski cilj. Ob 
sprostitvi ukrepov se je območje planinskih iz-
letov članov razširilo tudi na druga območja in 
višje lege, seveda ob upoštevanju omejitvenih 
ukrepov. Kot je dejal predsednik društva David 
Ermenc, si nazarski planinci nadvse želijo obi-
ska drugih gorstev doma in po svetu. S svojim 
odgovornim ravnanjem si prizadevajo, da se bo 
to lahko uresničilo čimprej. 

Marijan Denša
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Organizacije, Ljudje in dogodki

DRUŠTVO PRIJATELJEV MLADINE REČICA OB SAVINJI

Izdali publikacijo Igre moje mladosti 

Rajalna igra rdeče češnje rada jem

Ob zaključku projekta Center za družine Med-
gen hiša Rečica ob Savinji je rečiško društvo 
prijateljev mladine izdalo publikacijo Igre moje 
mladosti. V njej so predstavljene nekatere igre, 
ki so jih otroci igrali v času trajanja projekta. Ta-
ko je v njej moč najti rajalne in socialne igre, kot 
so ristanc, kdo se boji črnega moža, ti loviš, dan, 
noč in številne druge.

Da bi spoznali kar največ iger, so pripravi-
li več pogovorov s starejšimi občani. V njih so 
sodelovali tudi najmlajši in skupaj raziskovali, s 
kakšnimi igrami so si krajšali čas v preteklosti. 

IGRAČE V PRETEKLOSTI PREPROSTE IN 
LAHKO DOSTOPNE

Ugotovili so, da so bile igrače in igrala, ki so 
jih za igro uporabljali naši dedki in babice, iz-
delane iz kamenčkov, koruznih klasov, vej, ko-
sov blaga, lesa, krede ... Igrače so bile preproste 
in lahko dostopne, kupljenih igrač pa večinoma 
niso imeli. Družina se je ob slabem vremenu in 
dolgih zimskih večerih zbrala v kuhinji ali dnev-
nem prostoru, kjer so fantje skoraj vedno karta-
li, punce pa so si ob topli peči pletle kite. Skupaj 
so igrali tudi različne priljubljene igre. Drugače 

so se igrali na prostem; pozimi so se sankali, po-
leti pa so si naredili žogo iz cunj, se lovili okrog 
hiše, se skrivali in igrali različne igre.

NAJBOLJ PRILJUBLJENE PUNČKE IZ CUNJ 
ALI SLAME

Starejši so za igro uporabljali doma izdelane 
igrače. Lesene hodulje so bile pravo igralo, prav 
tako sanke ali gugalnica. Za igro je bil pogost 
pripomoček tudi denar iz papirja, različne elasti-
ke ali vrvice, pa tudi plodovi ali semena. Kakšno 
igračo so jim starejši izdelali iz lesa, recimo fra-
čo. Nekateri so že imeli žogo, med najbolj po-
gosto uporabljenimi igračami so bile punčke, 
večinoma iz cunj, včasih tudi iz slame. 

KAPITALNI ULOV V SAVINJI 

Jernej Bizjak na suho potegnil 
sulca kapitalca

Jernej Bizjak (levo) in Tomaž Atelšek s sulcem kapitalcem

Rečičan Jernej Bizjak je sredi januarja pos-
krbel, da je v Savinji zazevala večja luknja – ta-
ko se namreč v šali pohvalijo ribiči s kapital-
nim ulovom. Bizjak je tokrat s prijateljem To-
mažem Atelškom ulovil sulca kapitalca, seve-
da samo za razmere v Savinji. Sulec je meril 

106 centimetrov, tehtal pa 11 kilogramov. 
Lov na sulca v Savinji traja od 1. novembra do 

14. februarja. Ribiška prijatelja sta v tem obdobju 
že večkrat preizkušal ribiško srečo, dober prijem 
pa jima je uspel v t. i. Ferdlnovem jezu.

US
V publikaciji Igre moje mladosti so zbrane 

nekatere gibalne igre, ki so se jih otroci 
igrali v preteklosti.

»Danes ljudske gibalne igre tonejo v poza-
bo. Vendar ne pozabimo, da računalniške igrice 
in plastični junaki ne morejo nadomestiti izku-
šenj in občutkov, pridobljenih z igro na prostem, 
v družbi vrstnikov, staršev, dedkov in babic,« sta 

med drugim izpostavili Urška Selišnik in Nata-
lija Špeh, ki sta zbrali igre, jih predstavili in za-
beležili njihova pravila.

Tekst in foto: Marija Šukalo
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Šport

ODBOJKARSKI KLUB MOZIRJE

V preteklem tednu do štirih točk

Mozirjanke so v preteklem tednu v Logatcu izgubile s 3:2, doma pa so Logatčanke 
premagale z rezultatom 3:1. (Foto: Bojan Pogorevc)

Mozirske odbojkarice so v preteklem tednu 
odigrale dve tekmi, obe proti istim nasprotni-
cam. Najprej so v sredo gostovale v Logatcu, 
kjer so izgubile s 3:2, nato pa so se z Logatčan-
kami pomerile še na parketu mozirske športne 
dvorane in jih premagale z rezultatom 3:1.

NA GOSTOVANJE SAMO OSEM MOZIRJANK
V Logatec so se dekleta pod vodstvom trenerja 

Matija Petriča podale precej zdesetkane. Na go-
stovanje jih je odšlo samo osem, menjav domala 
niso imele. Kljub temu so presenetile domačinke 
in jim vzele prvi set. Sledilo je obdobje slabše ig-
re, nezbranost se je kazala v vseh elementih, do-
mačinke pa so to s pridom izkoriščale. Kljub dobri 
igri posameznih igralk ta ni zadoščala za kaj več 
kot poraz v drugem in tretjem setu. 

VSTALE IZ PEPELA
Sledil je popoln preobrat. Mozirjanke so vsta-

le iz pepela in v četrtem setu igrale kot preroje-
ne ter ga dobile za kar deset točk prednosti. Sle-
dil je peti, odločilni set. Igra na obeh straneh je 
bila dobra, izenačena. Na koncu so domačinke 
premogle kanček več zbranosti, morda tudi sre-
če, in zmagale s 15:12. Skupno torej 3:2 za Loga-
tec, ki je s tem vknjižil dve, Mozirjanke pa so se 
domov vrnile z eno točko.

DOLGA KLOP LOGATČANK
Na krilih zmage so Logatčanke prišle v Mozir-

je v veri, da lahko tudi tokrat zmagajo. In bile so 
na dobri poti. Prvi set so dobile praktično brez 

preveč vloženega truda. Poznala se je tudi dolga 
klop, zato je lahko njihov trener poizkušal in iskal 
dobitno kombinacijo igralk na parketu. Mozirjan-
ke so jim v prvem setu odvzele zgolj 14 točk. 

Drugi set so začele bistveno bolje, bolj zbrano 
in sproščeno. Igra na obeh straneh je bila dobra, 
ob stalnem izmenjevanju točk vse do konca, ko 
so s tremi točkami naskoka Mozirjanke dobile set. 

OGORČEN BOJ DO ZADNJE TOČKE
V tretjem se je podobno kot domačinkam v 

prvem dogajalo gostjam. Nikakor niso ujele pra-
vega ritma, preveč je bilo napak, domačinke pa 
so nizale točko za točko. Izgledalo je, da bo šlo 

Mozirjankam enako tudi v četrtem setu, a so se 
stvari zopet obrnile. Logatčanke so igrale brez 
napak in vodile že s 17:10. V tistem trenutku so 
se domačinke še enkrat dvignile in jih ujele. Ču-
tila se je srčnost, pomešana z gorečo željo po 
zmagi. Tekma je bila potem izenačena, vodile so 
s 24:23 in imele zaključno žogo, ki je po doma-
čem servisu končala v mreži. Uspelo jim je do-
seči še eno točko in izsiliti še drugo zaključno 
žogo. Tokrat je sledil dober servis in slab spre-
jem na drugi strani. Zmaga s 26:24 in skupnih 
3:1 v setih za OK Mozirje.

Benjamin Kanjir

NOGOMETNO DRUŠTVO MOZIRJE

Trenerji z nogometaši povezani na daljavo

Nasmehi, ki jih v društvu vidijo pri otrocih, ko se ekipa sreča, pa čeprav zgolj preko 
računalniških ekranov, so neprecenljivi. 

Brez skupnih druženj je zaradi epidemije os-
talo okoli 150 mozirskih nogometašev. Najmlaj-
ši so ostali tudi brez tradicionalnega turnirja v 
dvoranskem nogometu, ki poteka vsako leto v 
začetku februarja.

Od sredine oktobra treningi ne potekajo na 
športnih igriščih. V ND Mozirje se trudijo, da bi 
otrokom športno udejstvovanje postalo način 
življenja. Preko spleta dajejo navodila za aktiv-
nosti za vse selekcije. Trenerji pripravljajo tri raz-
lične vrste treningov. Trening z žogo poteka pre-
ko aplikacije zoom. Tekaški trening opravi vsak 
sam in ga s pomočjo športnih programov pre-
nese na omrežje, kjer trener pregleda aktivnost. 
Trening moči in gibljivosti zajema vaje, ki pripo-
morejo k boljši fizični pripravljenosti igralcev. 

Skupno netreniranje negativno vpliva na veli-
ko stvari. Ekipa ni povezana, socialni stik v odno-
su trener-nogometaš ni pravi, tehnično-taktične 
vsebine so ostale na nivoju pred zaprtjem države. 
Prav tako je vprašljivo, koliko volje bo otrokom os-
talo za ukvarjanje s športnim načinom življenja. 

Ta vikend bi moral v Športni dvorani Mozirje 
potekati 13. turnir v dvoranskem nogometu. Kar 
300 otrok iz vse Slovenije bi se ga udeležilo. Ka-
kor kaže, tudi štiridnevnih priprav v Umagu za 

okoli 60 nogometašev ne bo. Pozitivno naravna-
ni čakajo konec marca, ko se začne spomladan-
ski del tekmovanj. 

Benjamin Kanjir
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Šport, Čestitke

ALPSKA SMUČARKA TINA ROBNIK

Težav s kolenom še ni konec

Do veleslaloma na svetovnem 
prvenstvu Robnikova nima več 

veliko časa za priprave. 
(Foto: osebni arhiv)

Zadnji veleslalom pred svetov-
nim prvenstvom se za Tino Rob-
nik ni končal uspešno. Robni-
kova se v Kronplatzu zaradi po-
škodbe kolena, ki jo je staknila v 
Kranjski Gori, ni uvrstila v final-
no vožnjo. 

To vsekakor ni najboljša napo-
ved za prihajajoče svetovno prven-
stvo v alpskem smučanju, ki bo po-
tekalo v italijanski Cortini d'Ampez-
zo od 8. do 21. februarja. Robnikova 

je na seznamu za udeležbo na sve-
tovnem prvenstvu.

ŠS

Maja Mihalinec Zidar je na dvoranskem prvenstvu v atletiki v Novem 
mestu z rezultatom 7,23 za le dve stotinki zaostala za osebnim 

rekordom. (Foto: arhiv AZS)

KVALIFIKACIJE ATLETSKEGA TEKMOVANJA ZA ČLANE IN ČLANICE V NOVEM MESTU

Maja Mihalinec Zidar potrdila normo za evropsko prvenstvo
Konec januarja so v Novem 

mestu potekale kvalifikacije atlet-
skega dvoranskega tekmovanja za 
članice in člane za prvenstvo Slo-
venije. V teku na 60 metrov je s 7,23 
slavila Maja Mihalinec Zidar, čla-
nica Atletskega društva Mass Lju-
bljana, sicer nekdanja Mozirjanka. 
Omenjeni rezultat je bil le dve sto-
tinski slabši od njenega osebnega 
rekorda.

»Že na treningih sem videla, da 
sem dobro pripravljena, nisem pa 
pričakovala, da bom tako hitra, kot 
sem bila v Novem mestu,« je bi-
la vesela Mihalinec Zidarnova, ki 

se je pri vadbi posvetila izboljša-
nju maksimalne moči. Najhitrejša 
Slovenka zadnjih let je tako potr-
dila normo za evropsko dvoransko 
prvenstvo na Poljskem, ki bo v za-
četku marca. Ob tem je prepričana, 
da ima pri svojem teku še nekoli-
ko rezerve.

Sicer pa je atletinja, ki jo le-
tos čakajo olimpijske igre, pred 
tem tekmovanjem trdo delala na 
pripravah. A te niso bile v toplih 
krajih kot v preteklosti, temveč kar 
doma v Ljubljani. 

Marija Šukalo

SVETOVNI POKAL V SMUČARSKIH SKOKIH

Po daljšem premoru slabi 
rezultati Zajca

Vrnitev Timija Zajca v svetovni pokal ni bila po pričakovanjih 
trenerjev.

Zadnji konec tedna so se smu-
čarji skakalci na tekmah pomeri-
li v Willingenu. Po daljšem pre-
moru se je na tekme svetovne-
ga pokala vrnil član Smučarsko 
skakalnega kluba Ljubno BTC Ti-
mi Zajc. 

Po napovedih trenerjev naj bi bil 
dobro pripravljen, a na tekmah te-

ga ni pokazal. V soboto se je uvrstil 
na 42. in v nedeljo na 43. mesto. Z 
rezultati prav gotovo ni zadovoljen 
in časa, da se uvrsti v ekipo za sve-
tovno prvenstvo, ki bo konec me-
seca v Oberstdorfu, ni več veliko. 
Skakalce nato čaka norveška tur-
neja in finale v Planici. 

Štefka Sem
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Zahvale, Informacije, Oglasi

Ni besed, ki bi nas potolažile
v samotnih nočeh,
ni solz, ki bi oprale
bolečino naših src,
so le dragoceni spomini,
ki nas učijo živeti naprej.

ZAHVALA

Ob boleči izgubi dragega moža, brata, očeta in dedija

Vojka KLEMENŠKA

Iskrena hvala sosedom, sorodnikom, sodelavcem, prijateljem, znancem, ki ste nam v teh težkih 
trenutkih stali ob strani.

Hvala za vse iskrene, tople besede tolažbe.
Hvala za sveče, cvetje in darovane svete maše.
Hvala pogrebcem, Mateji za čuteč govor, Lovski družini Solčava, hvala za odpete pesmi in odigrano 

Tišino, Kristini Golob za igranje na orgle in lepo opravljen pogrebni obred patra Karla Gržana.

Neskončno te bomo pogrešali.

Žena Julijana, hčerki Katja in Tanja z družino in sestra Milka z družino

DRUŽINSKA KNJIGA MESECA V KNJIŽNICI MOZIRJE

Becky Cummings: Čarobni jaz - 
Duhovni vodnik k zdravju in 

Priročnik za otroke, ki lahko v vir-
tualnosti podrejenih časih pomaga 
k večjemu zadovoljstvu otrok, boljši 
motivaciji in zdravim družinskim od-
nosom. Namenjen je tako otrokom 
kot staršem, skupnemu prebiranju 
in, kar je še pomembneje, spodbu-
ja skupno dejavnost ter raziskovanje 
psihe odraščajočega otroka.

Knjiga je razdeljena na pet de-
lov: Nekdo te ima rad, Tvoje ču-
dežne sposobnosti, Prijaznost do 
sebe, Prijaznost do drugih in Po-
membna vprašanja, ki povežejo 
trideset življenjskih naukov. 

Trideset kratkih poglavij govori o 
pomembnih življenjskih temah, kot 
so prijateljstvo, ljubezen in skrb do 
drugih in sebe, prehrana, prijaz-
nost, ponujajo tudi razmišljanja o 
zakonu privlačnosti in meditaciji. 

Poglavja so pospremljena z delov-
nimi listi z napotki in vprašanji, na 
katera lahko otrok odgovarja, kot 
celota pa je priročnik zaokrožen 
tudi s pomočjo zabavnih ilustracij. 

zadovoljstvu za otroke
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IZ POLICIJSKE BELEŽNICE

Kronika, Zahvale

Naročniki Savinjskih novic imajo 15% POPUST pri objavah zahval.

ZAHVALA

Umrla je naša ljuba

Marija HREN
Kriglova Mima

29. 1. 1931 - 13. 1. 2021

Pokopali smo jo v soboto, 30. 1. 2021, na pokopališču v Nazarjah.
Hvala vsem za izrečena sožalja in hvala izvajalcem 

pogrebne svečanosti.

Vsi njeni

Srce je omagalo,
tvoj dih je zastal,
a nate spomin
bo večno ostal.

ZAHVALA

Poslovila se je draga mama, 
tašča, stara mama, prababica

Marija GORNIK
iz Kokarji

8. 4. 1930 - 18. 1. 2021

Iskrena hvala za vso podporo, sosedom, prijateljem in znancem za 
izrečena sožalja.

Hvala tudi patronažnim sestram za pomoč.
Hvala župniku z Rečice ob Savinji za opravljen obred.

Žalujoča Fanika z družino

ZAHVALA

Ob izgubi naše mame

Marije BLAGOJEVIČ 
roj. Marolt

8. 10. 1938 - 10. 1. 2021

V težkem in nepredvidljivem času smo se poslovili od naše mame. 
Iskrena hvala vsem sorodnikom, prijateljem, znancem, sodelavcem 
za izrečene ustne in pisne besede sočutja. 

Zahvaljujemo se osebju doma starejših občanov v Gornjem Gra-
du. Še posebej medicinskim sestram, medicinskim tehnikom, bolni-
čarkam, bolničarjem in Dragu Hudobrezniku, vsi iz Deos Gornji Grad.

Hvala gospodu župniku za opravljen obred, prav tako praporšča-
kom.

Njeni domači

•	 KRAJA	IZ	NEDOGRAJENEGA	OBJEKTA
Mozirje: V noči na 27. januar je neznani storilec neovirano 

vstopil skozi odklenjena vrata novogradnje v Mozirju in v pri-
tličju ukradel dva oljna grelca, iz sanitarnih prostorov pa od-
montiral in odnesel štiri podometne splakovalnike geberit. 
Nastala je materialna škoda v višini okoli 2800 evrov.
•	 PO	PRAŠEK	NA	ČRPALKO	

Ljubno ob Savinji: 27. januarja so bili policisti obveščeni o 
kraji na Ljubnem ob Savinji. Neznani storilec je dva dni pred 
tem na bencinskem servisu ukradel za okoli 115 evrov pralne-
ga praška. 
•	 NA	MOŠKEGA	PADEL	DEL	DREVESA

Savina: 28. januarja ob 12.51 se je v naselju Savina pri delu v 
gozdu poškodoval občan. Na moškega je v lastnem gozdu pri 
podiranju padel del drevesa. Hudo poškodovanega so na kra-
ju oskrbeli zgornjesavinjski reševalci nujne medicinske pomo-
či (NMP). Nato ga je na nadaljnjo oskrbo v UKC Ljubljana s he-
likopterjem prepeljala posadka helikopterja Slovenske vojske 
skupaj z dežurno ekipo helikopterske NMP na Brniku. Gasilci 
PGD Ljubno ob Savinji so nudili pomoč pri zavarovanju pris-
tanka helikopterja.
•	 ZAGORELE	SAJE	V	DIMNIKU	STANOVANJSKE	HIŠE

Rečica ob Savinji: 28. januarja ob 19.19 so se na Rečici ob 
Savinji vnele saje v dimniku stanovanjske hiše. Posredovali so 
gasilci PGD Rečica ob Savinji, Pobrežje ob Savinji in Grušovlje, 
ki so zavarovali kraj dogodka, pogasili goreče saje, očistili di-
mnik in kurišče ter ga pregledali s termo kamero. Materialna 
škoda ni nastala.  
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Za razvedrilo

MŠ

CVETKA ZA TEREZIJO

KORONO UGNAL V KRAVJI ROG
Rafko Žerovnik, prostovoljec pri vzdrževa-

nju smučarske skakalnice na Ljubnem: »Ker 
ni publike, bom poskušal s tem kravjim rogom 
pričarati vzdušje pod skakalnico in upal, da 
bo to pomagalo našim orlicam.«

Martin Juvan – Čuks, vodja skakalnice: 
»Te bom posnel in posnetek predvajal na 
drugi strani doskočišča. Pogumne skakalke 
si zaslužijo vsaj stereo efekte, če že ni na-
vijačev.«

Ime Terezija je bilo nekoč med Slovenka-
mi zelo pogosto, danes ga zasledimo precej 
redkeje. Marsikatero Terezijo so klicali ali jo še 
kličejo Cvetka, kar se sliši zelo prisrčno. No, 
gospa Terezija iz Gornjega Grada je za svoj 

okrogli življenjski jubilej prejela cvetko, kakršne 
ne dobi vsaka. Kot je razvidno s fotografije, je bi-
la cvetka (pravzaprav vrtnica) res veliko (viso-
ko) darilo, zanj pa so poskrbeli mož, sinova, sna-
hi in vnuki. Vse najboljše! 

MŠ

TU
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Križanka, Oglasi

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 6. številki SN

2021

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):
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Mali oglasi, Oglasi

ŽIVALI – PRODAM
Prašiče, vrhunske mesnate selekcije 
za dopitanje na večjo težo. Fišar, Ta-
bor; gsm 041/619-372.
Prodam telico simentalko, pašno, sta-
ro 1 leto, za nadalnjo rejo ali zakol; 
gsm 041/793-552.
Prodam bikca čb, star 1 teden; gsm 
031/774-562.
Prodam dve telici, breji 8 mese-
cev, in teličko, staro 6 mesecev; gsm 
031/557-996.

ŽIVALI – KUPIM
Kupim kravo, telico za zakol, dopita-
nje, in teličke bikce nad 100 kg; gsm 
031/533-745.

DRUGO – PRODAM
Prodam silažne bale, fi 140 cm; gsm 
041/614-818.
Zajčnik in nov vgradni hladilnik po 
polovični ceni prodam; gsm 031/27-
00-88.
Prodam sobno peč na olje, wamsler, 
greje do 60 m2, cena 70 eur; gsm 
041/445-964.
Orehova jedrca, neškropljena jabol-
ka jonatan, jonagold, prodam; gsm 
041/239-017.
Prodam nerabljen jedilni servis por-
celan (krožniki, skodelice, idr.) za 12 
oseb (cca 110 kos); cena 90 eur; gsm 
031/642-353.
Prodam zalogovnik, ki ima vgrajeno 

spiralo za sanitarno vodo. Je nov in 
1500-litrski; gsm 031/800-852.
Prodam smrekove kole, 2,5 m dolžine, 
10 cm debeline; tel. št. 03/5832-460.
Prodam gorsko kosilnico BCS 630WS 
powersafe, dvojna kolesa, še ne ra-
bljeno, 3799 eur; gsm 031/493-660.

DRUGO – KUPIM
Kupim domačo ovčjo spredeno volno, 
prejo; gsm 070/679-557.
Kupim traktorski mulčer, širine od 1.5 
m do 2 m; gsm 031/228-217.

DRUGO – PODARIM
Oddam – podarim bale; gsm 031/663-
462.

VOZILO – KUPIM
Traktor in ostalo kmetijsko mehaniza-
cijo kupim; gsm 041/259-810.
Kupim stare mopede in motorje to-
mos, puch, jawa, dele in štirikolesni-
ke; gsm 068 692-652.

OSEBNI STIK 
Z dobrim namenom iščem vdovca, 
starega 70 do 75 let. Nazarje ali Mo-
zirje, za prijateljstvo, želim si, da živiš 
v bloku; gsm 070/393-782.

NEPREMIČNINE
Oddam sobe v najem in garsonjero 
s 7 posteljami, Loke pri Mozirju; gsm 
041/280-005.
4-članska družina išče 2- ali 3-sobno 
stanovanje v okolici Rečice, Nazarij ali 
Mozirja; gsm 070/701-086.

◊	KMETJE,	GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi 
vsa ostala dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. 
Kvalitetno in poceni; Brlec Franc 041/606-376.

GP Brlec d.o.o., Prihova 95, 3331 Nazarje.     

◊	SKI	BOARD	SERVIS	TEVČ
Novo – popravilo pancerjev – klipsne nove, širjenje pan-
cerjev in tudi druge obutve. Prodaja nove in stare smučar-
ske opreme. Možna menjava staro za staro. 
Brusim tudi nože. tel. št. 041/529-063.

Vinko Tevč, Prihova 51, Nazarje.
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Oglasi

Barvit mozaik dela Srednje šole Slovenj Gradec in Muta
Naša šola izobražuje dijake v sed-

mih različnih programskih področ-
jih in na dveh lokacijah. Program-
ska področja ekonomije, trgovine, 
gostinstva, lesarstva in turizma iz-
vajamo na lokaciji Slovenj Gradec, 
medtem ko programski področji 
predšolske vzgoje in okoljevarstva 
na lokaciji Muta. Postavljeni so bili 
cilji na različnih strokovnih področ-
jih in vpeti smo v raznovrstne doma-
če in mednarodne projekte. 

Pouk in učenje sta najpomeb-
nejša, a ti dve dejavnosti znamo 
tudi popestriti; različni projekti so 
eden od mnogih načinov dodat- 
ne motivacije in doseganja cilja, 
da učne vsebine splošnih in pred-
vsem strokovnih področij poveže-
mo, tudi z zunanjimi sodelavci, in 
dijake pripravimo za življenje, kar 
dokazujejo mnogi uspehi, ki jih na-
ši dijaki dosegajo na različnih tek-
movanjih, projektih in na poklicni 
maturi oz. zaključnem izpitu. 

V šol. l. 2020/21 smo si želeli vsto-
piti po starem, ustaljenem redu, v 
učilnicah, na športnih in kulturnih 
dnevih, z druženjem med odmori, 
na strokovnih ekskurzijah, ustvarja-
nju v projektih … Skupaj, nasmeja-
ni, polni energije … Pouk v učilnicah 
je resda potekal, a v maskah, mali-
ca v razredih … Prav, a sredi oktobra 
je epidemiološka slika postavila no-

va pravila – pouk na daljavo. In ta te-
če … V novih dimenzijah in z mnogo 
truda dijakov, učiteljev, drugih de-
lavcev šole in staršev. 

Izjemno se veselimo tudi novih 
prostorov lesarske delavnice, šol-
ske telovadnice in kmalu speciali-
ziranih učilnic za pouk v posame-
znih programih.

Spoštovani devetošolci, star-
ši oz. skrbniki, vabim vas 12. in 
13. 2. 2021 na informativni dan … 
virtualno ali v živo se srečajmo 
ob predstavitvi našega dela. 

Tudi tako bo vaša odločitev za 
nadaljnjo pot lažja. 

Ravnatelj Srednje šole 
Slovenj Gradec in Muta

Bernard Kresnik, univ. dipl. ekon.

Višja strokovna šola 
Slovenj Gradec

Višja strokovna šola Slovenj 
Gradec že dvajset let posreduje 
znanje študentkam in študentom 
v treh programih: Ekonomist, Po-
slovni sekretar in Informatika. Po-
nosni smo na več kot tisoč naših 
diplomantov, ki so uspešno zaklju-
čili študij.

Odlika višješolski programov 
je njihova praktična naravnanost. 
Delodajalci sodelujejo z nami pri 
prilagajanju in posodabljanju vse-
bin in pri praktičnem izobraževa-

nju študentov. Naši študenti se na-
mreč kar 10 tednov v vsakem letni-
ku izobražujejo v podjetjih, ustano-
vah in organizacijah. 

Predavatelji pri svojih predme-
tih uporabljajo najsodobnejšo in-
formacijsko tehnologijo, organi-
zirajo strokovne ekskurzije doma 
in v tujini ter predavanja zunanjih 
strokovnjakov.

Višjo strokovno šolo Slovenj 
Gradec odlikuje pozitivna narav-
nanost in visoka strokovnost pre-
davateljev in ostalih sodelavcev 
šole, možnost opravljanja prakse 
v tujini, predvsem pa so nam na 
prvem mestu zadovoljne študent-
ke in študenti. Ocene zadovoljstva 
so odlične. Šolo odlikujejo tudi dr-
žavna priznanja jabolko kakovosti.

Vsem dijakom zaključnih letni-
kov želimo dobro izbiro pri njiho-
vem nadaljnjem študiju, zagotovo 
pa je ena najboljših študij v  Višji 
strokovni šoli Slovenj Gradec.

Ravnateljica Višje strokovne 
šole Slovenj Gradec

mag. Janja Razgoršek

Povezave do spletnih strani: 
www.sc-sg.si,  
www.sssgm.sc-sg.si, 
www.szs.sc-sg.si, 
www.gim.sc-sg.si, 
www.vss.sc-sg.si. 
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